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Protokół Nr LXXXVII/2023 

z sesji Rady Miasta Ostrołęki 

z dnia 28 września 2023 roku 

 

 
Sesja odbyła się w dniu 28 września 2023 roku o godz. 10.00 w sali konferencyjnej  

nr 9  Urzędu Miasta Ostrołęki, Pl. Gen. Józefa Bema 1. 

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Radni nieobecni na sesji: Ewa Żebrowska-Rosak. 

 

Na posiedzeniu w dniu 28 września 2023 r. podjęto następujące uchwały: 
 

Uchwała nr 761/LXXXVII/2023 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 28 września 2023 roku  

w sprawie ustalenia nazwy ulicy w mieście Ostrołęka, 

 

Uchwała nr 762/LXXXVII/2023 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 28 września 2023 roku  

w sprawie ustalenia nazwy ulicy w mieście Ostrołęka, 

 

Uchwała nr 763/LXXXVII/2023 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 28 września 2023 roku  

zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do stowarzyszenia o nazwie Związek Kurpiów, 

 

Uchwała nr 764/LXXXVII/2023 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 28 września 2023 roku  

w sprawie nadania statutu Placówce Pieczy Zastępczej „Korczakówka” w Ostrołęce, 

 

Uchwała nr 765/LXXXVII/2023 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 28 września 2023 roku  

zmieniająca  uchwałę w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 r., 

 

Uchwała nr 766/LXXXVII/2023 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 28 września 2023 roku  

w sprawie trybu oraz sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Ostrołęce, 

 

Uchwała nr 767/LXXXVII/2023 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 28 września 2023 roku  

w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy, 

 

Uchwała nr 768/LXXXVII/2023 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 28 września 2023 roku  

w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości na rzecz Gminy Rzekuń, 
 

Uchwała nr 769/LXXXVII/2023 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 28 września 2023 roku  

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Ostrołęki na lata 2023 - 

2026, 

 

Uchwała nr 770/LXXXVII/2023 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 28 września 2023 roku  

w sprawie wyrażenia zgody na wzniesienie pomnika, 

 

Uchwała nr 771/LXXXVII/2023 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 28 września 2023 roku  

w sprawie wsparcia działań Rządu Rzeczypospolitej Polskiej w sprawie reparacji, 

odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła w związku z napaścią 
Niemiec na Polskę w 1939 r. oraz późniejszej okupacji, 
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Uchwała nr 772/LXXXVII/2023 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 28 września 2023 roku  

w sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem Przasnyskim w sprawie powierzenia zadań 

organizatora transportu zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich, 

 

Uchwała nr 773/LXXXVII/2023 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 28 września 2023 roku  

zmieniająca Uchwałę Nr 709/LXXVIII/2023 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 marca 2023 r.  

w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki 

przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania  

i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw 

oraz wysokość i warunki wypłacania nagród ze specjalnego funduszu nagród oraz innych 

świadczeń dla nauczycieli szkół, przedszkoli i placówek oświatowych prowadzonych przez 

Miasto Ostrołęka, 

 

Uchwała nr 774/LXXXVII/2023 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 28 września 2023 roku  

zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2042, 

 

Uchwała nr 775/LXXXVII/2023 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 28 września 2023 roku  

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok. 

 

 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – przywitał Prezydenta Miasta Łukasza 

Kulika, Wiceprezydent Miasta Annę Gocłowską, radnych oraz ostrołęckie media.  

Stwierdził, że na sali obecnych jest 20 radnych, wobec tego można podejmować uchwały. 

 

2. Wybór sekretarza obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – zaproponował, aby obowiązki 

sekretarza obrad na dzisiejszej sesji pełnił Wiceprzewodniczący Rady Miasta Stanisław 

Szatanek, który będzie czuwał nad prawidłowością głosowania podczas dzisiejszej sesji. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie wybór  

na sekretarza obrad Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Stanisława Szatanka. 

Głosowanie: 

Za – 20 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Na sekretarza obrad został wybrany Wiceprzewodniczący Rady Miasta Stanisław Szatanek.  

 

3. Przedstawienie porządku obrad sesji oraz jego zmiany. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Wysoka Rado w dniu dzisiejszym 

odbyło się posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Komisja rozpatrywała na 

posiedzeniu skargi, pisma skierowane do Rady Miasta. Proponuję wprowadzić dodatkowy 

punkt 25a, jako rozpatrzenie pism i skarg, które wpłynęły do Rady Miasta, przystępujemy do 

głosowania. 

Głosowanie: 

Za – 20 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Punkt 25a został wprowadzony do porządku obrad sesji.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – zaproponował żeby dyskusja w 

punktach 18 i 19 odbyła się łącznie a głosowanie oddzielnie. 
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Głosowanie: 

Za – 20 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Dyskusja w punktach 18 i 19 odbędzie się łącznie. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poinformował, że do punktów 16, 17 

oraz 18 i 19 wpłynęły autopoprawki Prezydenta Miasta Ostrołęki. 

 

4. Przyjęcie protokołu z LXXXIII, LXXXIV, LXXXV i LXXXVI sesji Rady Miasta 

Ostrołęki. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie protokół z 

LXXXIII  sesji Rady Miasta Ostrołęki, która odbyła się w dniu 25 maja 2023 r. 

Głosowanie: 

Za – 20 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Protokół został przyjęty.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie protokół z 

LXXXIV sesji Rady Miasta Ostrołęki, która odbyła się w dniu 15 czerwca 2023 r. 

Głosowanie: 

Za – 20 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Protokół został przyjęty.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie protokół z 

LXXXV sesji Rady Miasta Ostrołęki, która odbyła się w dniu 27 lipca 2023 r. 

Głosowanie: 

Za – 20 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Protokół został przyjęty.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie protokół z 

LXXXVI sesji Rady Miasta Ostrołęki, która odbyła się w dniu 5 września 2023 r. 

Głosowanie: 

Za – 20 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Protokół został przyjęty.  

 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie ustalenia nazwy 

ulicy w mieście Ostrołęka, (dot. nazwy Rajska).  

Sprawozdawca Komisji Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Promocji Jacek Łuba: 
Projekt uchwały dotyczy ustalenia nowej nazwy ulicy. Nazwa została zaproponowana przez 

mieszkańców i osoby posiadające nieruchomości przy tej ulicy. Wnioskowali też o nazwę 
Rajska, do czego też przychyliła się Komisja Kultury głosami 7 za przy braku przeciwnych i 

wstrzymujących się. Dostałem również informację, że od Przewodniczącego Rady Osiedla 

Stacja i również pozytywnie zaopiniowali tą nazwę, także dyskusji dużej nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  

Głosów w dyskusji nie było.  
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Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie ustalenia nazwy ulicy w mieście Ostrołęka, (dot. 

nazwy Rajska).  

Głosowanie: 

Za – 20 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta.  

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie ustalenia nazwy 

ulicy w mieście Ostrołęka (dot. nazwy Krzysztofa Kamila Baczyńskiego). 

Sprawozdawca Komisji Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Promocji Jacek Łuba:  
O nazwę wnioskowali mieszkańcy Osiedla Stacja. Natomiast nie wnioskowali o żadną 
konkretną nazwę. Także okazało się, co było dziwne, też wydawało nam się, że taka ulica już 
jest od strony w Ostrołęce. Okazało się, że nie ma, to też na wniosek jednego z członków 

komisji przegłosowaliśmy nazwę Krzysztofa Kamila Baczyńskiego. Myślę, że godna i bardzo 

wartościowa osoba i godny patron ulicy. Tutaj, w tym wypadku również 7 głosami za, przy 

braku przeciwnych i wstrzymujących się. Również za aprobatą Rady Osiedla Stacja.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie ustalenia nazwy ulicy w mieście Ostrołęka, (dot. 

nazwy Krzysztofa Kamila Baczyńskiego).  

Głosowanie: 

Za – 19 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta.  

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w 

sprawie przystąpienia do stowarzyszenia o nazwie Związek Kurpiów.  
Sprawozdawca Komisji Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Promocji Jacek Łuba: Jak 

wiecie, przystąpiliśmy do takiego stowarzyszenia, jakim jest Związek Kurpiów. W tym 

przypadku będzie to uchwała zmieniająca już istniejącą uchwałę. Zgodnie ze statutem 

Związku Kurpiów członkowie wspierający płacą składki członkowskie w zadeklarowanej 

przez siebie kwocie. Władze stowarzyszenia zaproponowały miastu określenie rocznej 

składki w wysokości 4.000 złotych. Niniejsza uchwała zmieniająca ma na celu oficjalne 

ustanowienie kwoty składki członkowskiej w proponowanej wysokości, a także wskazanie 

okresu jej płatności. W tym wypadku komisja również była za, głosami 7, bez przeciwnych i 

wstrzymujących się.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do 

stowarzyszenia o nazwie Związek Kurpiów.  

Głosowanie: 

Za – 19 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta.  



5 

 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania statutu 

placówce pieczy zastępczej Korczakówka w Ostrołęce,  

Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Mariusz 
Mierzejewski: Na ostatniej Komisji Prawa poruszaliśmy temat nadania statutu placówce 

Korczakówka. Jest to jeden z zakresów działalności naszego samorządu, czyli opieka nad 

małoletnimi, którzy nie mogą zostać bez zaopiekowania się. Taki podmiot istnieje też na 

terenie naszego miasta. Tu oczywiście niezbędne są dokumenty i różnego rodzaju statuty, 

które są niezbędne do tego, żeby taki podmiot mógł funkcjonować. Jako Rada Miasta musimy 

przyjąć uchwałę po to, żeby ten podmiot mógł legalnie świadczyć tą usługę, opiekować się 
małoletnimi. Tutaj, jeżeli chodzi o komisję, to mieliśmy 8 głosów za, przy braku przeciwnych 

i wstrzymujących się. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania statutu placówce pieczy zastępczej 

Korczakówka w Ostrołęce,  

Głosowanie: 

Za – 19 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta.  

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w 

sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku.  

Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech Parzychowski: 
W dniu 6 czerwca 2023 roku w dzienniku ustaw zostało opublikowane rozporządzenie Rady 

Ministrów z dnia 22 maja 2023 roku zmieniające rozporządzenie w sprawie algorytmu 

przekazywania środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

samorządom wojewódzkim i powiatowym. Powyższym rozporządzeniem wprowadzono 

między innymi wzrost kosztu pobytu jednego uczestnika w warsztacie terapii zajęciowej dwa 

tysiące dwudziestym trzecim roku i w latach następnych. Po wprowadzonych zmianach 

roczny koszt pobytu jednego uczestnika w warsztacie terapii zajęciowej wynosi 29.496 zł. 

Dokładne wyszczególnienie rozkładu kosztów otrzymaliście Państwo w materiałach. Projekt 

uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Powiatową Społeczną Radę ds. Osób 

Niepełnosprawnych w Ostrołęce w dniu 25 sierpnia 2023 roku Dodam, że podjęcie uchwały 

jest niezbędnym warunkiem do uruchomienia wydatkowania środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na Rzecz Osób Niepełnosprawnych z terenu 

Ostrołęki. Komisja Rodziny i Polityki Społecznej pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy 

projekt uchwały głosami 6 za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, na które 

przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 

roku.  

Głosowanie: 

Za – 19 

Przeciw – 0 
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Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta.  

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie trybu oraz 

sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego w 

Ostrołęce. 

Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech Parzychowski: 
Ustawa z dnia 9 marca 2023 roku o zmianie ustawy przeciwko działaniu przemocy w rodzinie 

oraz niektórych innych ustaw weszła w życie w dniu 22 czerwca 2023 roku i wprowadziła 

różne zmiany, które są określone w materiałach, które Państwo otrzymaliście. Komisja 

Rodziny Zdrowia i Polityki Społecznej pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt 

uchwały głosami 6 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się i 

wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie trybu oraz sposobu powoływania i odwoływania 

członków zespołu interdyscyplinarnego w Ostrołęce. 

Głosowanie: 

Za – 19 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta.  

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie odstąpienia od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Mariusz Mierzejewski: W punkcie 11 mamy projekt uchwały, mamy tutaj taką 
szczególną sytuację, kiedy to jeden z mieszkańców naszego miasta dzierżawił od samorządu 

bodajże teren, albo garaż. Niestety w trakcie trwania tej umowy ta osoba umarła, a nikt z 

spadkobierców nie zdążył w czasie, kiedy ta osoba była jeszcze żywa przepisać tej umowy, 

jakoś scedować ją na jakąś inną osobę. Ta rodzina chce dalej korzystać z tego miejsca i 

wydaje się właściwym podjęcie takiego projektu uchwały, a samorząd czy Prezydent 

reprezentujący samorząd bez zgody rady nie może niestety podjąć takiej decyzji. Dlatego tutaj 

jest prośba do Państwa, żeby poprzeć przedmiotowy projekt uchwały. On na Komisji 

Gospodarki Komunalnej uzyskał pozytywną opinię 8 głosów za, przy braku głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy. 

Głosowanie: 

Za – 19 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta.  

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wyrażenia zgody 

na dokonanie darowizny nieruchomości na rzecz gminy Rzekuń.  
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Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Mariusz Mierzejewski: Tutaj mamy taką sytuację dosyć specyficzną. Jak 

pamiętacie Państwo kilka lat temu samorząd Miasta dokonał pewnych rozszerzeń, jeżeli 

chodzi o powierzchnie naszego Miasta kosztem sąsiadów, czyli kosztem Rzekunia. Z drugiej 

strony na terenie Rzekunia znajdują się nasze nieruchomości i tu Prezydent wyszedł z 

propozycją do wójta Rzekuń, że w ramach swego rodzaju porządkowania tej sytuacji, bo 

gdzieś mamy jakieś miejsca, w których teren powinien przejść jeszcze na rzecz Miasta po to, 

żebyśmy mogli bardziej sprawnie zarządzać tym terenem. Z drugiej strony mamy działki, 

które znajdują się na terenie Rzekunia i z jednej strony my, jako samorząd będzie ciężko 

utrzymać i inwestować w te działki, a z drugiej strony one dla gminy Rzekuń mogą być 
atutem takim, którym można będzie wykorzystać w jakiejś takiej działalności działalności 

związanej z gminą. W związku z tym konsekwencją tego rodzaju, jakby porozumień jest 

przygotowany projekt uchwały. Jeżeli Państwo będziecie chcieli, oczywiście pewnie 

Prezydent czy służby Miasta bardziej wyjaśnią ten temat niż tutaj ja w tej krótkiej swojej 

wypowiedzi. Ja tutaj chciałem tylko powiedzieć, że przedmiotowy projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez moją Komisję przy 7 głosach za, braku głosów przeciwnych 

i 1 głosie wstrzymującym się.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Ja mam panie prezydencie pytanie, czy 

ten projekt uchwały to ma związek z prośbami, przede wszystkim mieszkańców Osiedla 

Leśniewo, bo wiadomo, że oni tam się borykają z pewnymi kłopotami, nie mogą występować 
o budżet obywatelski, bo tam są te sprawy gruntu nieuregulowane i są częstymi gośćmi u 

mnie w gabinecie. Myślę, że do Pana również przychodzą. Czy to jest ten związek zamiana 

tych gruntów, żeby wyciągnąć tutaj pomocną dłoń w stosunku do ludzi mieszkających na tym 

osiedlu?  

Prezydent Miasta Łukasz Kulik: My, jako miasto w tej chwili w ramach tej uchwały 

przekazujemy trzy działki, które znajdują się na terenie zabytkowego kompleksu parkowego i 

mam nadzieję, że to jest pierwszy krok w stronę ocieplenia tych relacji i również, że dzięki 

temu gmina Rzekuń w bardziej przychylny sposób spojrzy na te nasze oczekiwania w 

zakresie regulacji.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 

nieruchomości na rzecz gminy Rzekuń.  
Głosowanie: 

Za – 20 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta.  

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia 

gminnego programu opieki nad zabytkami Ostrołęki na lata 2023 – 2026,  

Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Mariusz Mierzejewski: W przypadku tego projektu uchwały to tytuł uchwały 

jest tak obrazowy, że wydaje mi się, że tutaj nic nie mam do dodania. Ja tylko powiem, że 7 

radnych było za, przy braku głosów przeciwnych i 1 radny się wstrzymał w tym przypadku, 

czyli uchwała dostała pozytywną opinię Komisji Gospodarki. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  

Głosów w dyskusji nie było.  
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Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia gminnego programu opieki nad 

zabytkami Ostrołęki na lata 2023 – 2026,  

Głosowanie: 

Za – 20 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta.  

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wyrażenia zgody 

na wzniesienie pomnika,  
Sprawozdawca Komisji Kultury Dziedzictwa Narodowego i Promocji Jacek Łuba: W 

tym punkcie chodzi o wyrażenie zgodę na wzniesienie pomnika Zofii Niedziałkowskiej. Z 

propozycją wystawienia tejże instalacji wystąpiło Towarzystwo Przyjaciół Dzieci. 

Przypomnę, że Zofia Niedziałkowska ocaliła historyczną pamięć i godność Ostrołęki, ratując 

przed zniszczeniem wojennym dokumenty, które w wielu dziedzinach stały się jedynym 

źródłem informacji o naszym mieście. Tym samym uchroniła od zapomnienia, a następnie 

uporządkowała i opisała dane w dziejach naszego Miasta, w tym wypadku bezspornie i 

bezdyskusyjnie komisja była za głosami 7 bez przeciwnych i wstrzymujących się. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  

Radny Jacek Łuba: Tylko dodam, nie uzupełniłem o umiejscowieniu pomnika. Będzie to 

plac przed Szkołą Podstawową nr 5. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wyrażenia zgody na wzniesienie pomnika,  

Głosowanie: 

Za – 19 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta.  

 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady miasta Ostrołęki w sprawie wsparcia działań 

rządu Rzeczypospolitej Polskiej w sprawie reparacji odszkodowań zadośćuczynienia 

z tytułu strat, jakie Polska poniosła w związku z napaścią Niemiec na Polskę w 1939 

roku oraz późniejszej okupacji, 

Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Mariusz 
Mierzejewski: Przedmiotowy projekt uchwały, który został przedstawiony przez 

wnioskodawców został zaopiniowany w następujący sposób, 2 członków komisji było za, 

przy braku przeciwnych i 4 wstrzymujących się. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  

Sprawozdawca Grupy Radnych Henryk Gut: Mam zaszczyt przedstawić w dniu 

dzisiejszym, czyli we wrześniu 2023 roku projekt uchwały, który wspiera działania 

Rzeczypospolitej Polskiej, aby sprawiedliwości stało się zadość, czyli to, co wydarzyło się w 

czasie II wojny światowej, żeby po prostu dokonała się sprawiedliwość, ponieważ do tej pory 

niestety tacy jak mój ojciec, który był robotnikiem przymusowym przez 3,5 roku w 

Niemczech. Nie dostali żadnych odszkodowań. Ojciec już nie żyje. I w zasadzie tak, jakby 

wszystko zostało zapomniane. To jest między innymi jedna Z wielu ofiar, które wtedy na 

pewno doświadczali tej okupacji, tego straszliwego czasu. Sprawa ważna chociażby w 

opracowaniu Pana Jerzego Kijowskiego w książce, którą każdy z Radnych otrzymał. Mamy 

takie opracowania jak Ostrołęka została zniszczona i okoliczne powiaty. To również z tego 

tytułu powinniśmy poprzeć taki projekt uchwały, ażeby rzeczywiście Rzeczpospolita Polska 
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domagała się sprawiedliwości, bo jeżeli nie będzie się domagać, to te ofiary po prostu one z 

grobu będą wołać, bo przecież jak wielu Polaków wiemy, ilu zostało zamordowanych. 

Również czytając tę książkę Pana prezesa Wojciecha Polaka „Zbrodnia i grabież” w jakiś 
sposób Niemcy dokonywali zbrodni. No tutaj Bandysiak też mamy opisaną tę sytuację jak 

dokonywano rzeczywiście zbrodni. Ja osobiście proszę Państwa wiem z opowieści mojego 

taty, że gdy znaleziono u sołtysa w Rupinie listę członków PSL przed wojną i na tej liście 

było dwóch mieszkańców Dylewa z rodziny Jaworskich po prostu obydwaj zostali 

zamordowani tylko, dlatego, że przy należeli do PSL przed wojną. To była ich wina i kara, za 

to zostali zamordowani. Jeden na miejscu w domu tak zbity, jak opowiadał ojciec i 

praktycznie nie ma do dzisiaj żadnych wieści i takich rodzin przecież wiemy, ile jest w Polsce 

i do dzisiaj praktycznie nie było żadnego zadośćuczynienia, bo to, że ktoś się bije w piersi i 

rzeczywiście przyznaje się do winy, ale jest kolejny etap zadośćuczynić za zło wyrządzone, 

bo zło było wyrządzone materialnie i tutaj nie było od zakończenia wojny po prostu polskich 

władz takich, które by przygotowały taki raport i dobrze, że on ten raport powstał i Sejm 

Polski podjął taką uchwałę i rząd jest zobowiązany do tego, ażeby rzeczywiście o tę 
sprawiedliwość walczyć. I wydaje mi się, że mnie osobiście przyszła ta myśl niedawno. 

Czytałem tekst, że Rada Miasta w Wieluniu chyba, jako pierwsza podjęła taką uchwałę, a 

wiemy, co było w Wieluniu, w jaki sposób Niemcy bombardowali miasto śpiące jeszcze 

wtedy. Do dzisiaj nie ma, że tak powiem zadość uczynienia. Szpitale nie szpitale, no jak 

widzimy teraz my, nasze pokolenie możemy oglądać to, co dzieje się na Ukrainie, wypisz, 

wymaluj to przecież te barbarzyństwa one się wiele nie różnią. Popatrzmy tylko jak to było w 

Polsce i w Ostrołęce ten budynek, który tutaj starostwo przecież zajmowało na ulicy 

Szpitalnej, był szpitalem, był totalnie zniszczony po wojnie i trzeba było go odbudować. No 

ktoś poniósł te przecież te koszty. A tylko, dlatego, że Niemcy nas wtedy napadli i dla 

barbarzyńców, jeżeli nie będzie sprawiedliwości, to ciągle się odradza ta chęć panowania, bo 

proszę Państwa, jak Turcy nie zostali ukarani, nikt ich nie rozliczył za ludobójstwo Ormian w 

I wojnie światowej półtora miliona Ormian zostało wymordowanych. Tak Hitler do 

generałów swoich na odprawie przed najazdem na Polskę napaścią mówił, zabijać, niszczyć 
totalnie, nikt zwycięzców nie będzie rozliczał. Takie były słowa i dał przykład właśnie 

Turków wtedy dał przykład. I dlatego moim zdaniem, ale na pewno nie tylko moim my 

jesteśmy zobowiązani, żeby rzeczywiście taką uchwałę wspierać. Chodzi tu o pewną 
świadomość i o młode pokolenia, bo na dobrą sprawę młodzi Niemcy to już nie wiedzą teraz, 

co tam było w czasie tej II wojny światowej. No przecież słyszeliśmy nieraz, że to były 

polskie obozy śmierci, już do tego dochodziło. Dobrze, że to powoli się w jakiś sposób 

odwraca, ale jeżeli my nie będziemy też, nie zadbamy o to, nie będziemy tego świadomi, nie 

przekażemy tej informacji to będzie niesprawiedliwość wobec pokoleń, poprzednich naszych 

pokoleń, którzy taką cenę poniosły, ponad sześć milionów naszych obywateli, około trzech 

milionów żydowskiego pochodzenia. To barbarzyństwo po prostu ze strony Niemców wtedy 

ono musi być w jakiś sposób poprzez właśnie odszkodowania naprawione. Ojciec mój nie 

dostał, mówię jakieś tam z jakiejś fundacji grosze dostał, a za trzy i pół roku po prostu 

niestety dopiero jak miałem 18 lat to zaczął opowiadać o tym, co tam przeżywał w tych 

Niemczech. Nie mówił wcześniej o tym taka była trauma tych ludzi, którzy przeżyli te roboty 

przymusowe, bo jak niewolnicy i do dzisiaj w zasadzie, a jakby tak przeszło się do tego i 

jeszcze się mówi, że nie należy się Polakom odszkodowanie. Arystoteles mówił, że jeśli nie 

będziemy walczyć o sprawiedliwość i nie będziemy dążyć do sprawiedliwości to ci, którzy 

nie upominają się, są winni tego, że się nie upominają sprawiedliwość. A on był przecież 
poganinem dwa i pół tysiąca lat temu i w związku z tym jest właśnie ta inicjatywa, ta 

uchwała, żeby wesprzeć te działania. Każdy ma wolną wolę tutaj nikogo nie mamy zamiaru ja 

nie mam zamiaru namawiać, po prostu przyszła kolejna rocznica września, kolejna przy 

napaści i należy rzeczywiście i w Ostrołęce upomnieć się o to, co Pan Jerzy Kijowski zawarł 
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w tej księdze, upomnieć się o to nawet aktem decyzji swojej i wydaje mi się, że to ma sens, 

żeby rzeczywiście tę polskość szanować, bo jeśli my zapomnimy to, co kamienie wołać będą. 
Więc tutaj jest właśnie taka propozycja, żeby w takiej formie tę uchwałę poprzeć. Miałbym 

tyle, jeżeli jeszcze tutaj chciałby ktoś odnieść się do tej sprawy, ale myślę, że to pytań w 

zasadzie to nie ma i do mnie, bo jest tyle materiałów, które na pewno znamy. Jeśli nie znamy, 

to wiemy z historii. Uczyliśmy się i jaka to była rzeczywiście cena narodu polskiego.  

Radny Ryszard Żukowski: Kontynuując to uzasadnienie, bo przygotowaliśmy wspólnie te 

materiały, to kolega tu wspomniał oparliśmy to właśnie o źródła, które są nam wszystkim 

myślę znane, bo otrzymaliśmy tak jak podkreślił. Jedno z nich to jeszcze raz podkreślam 

dzieje Ostrołęki Pana Kijowskiego, ale także Zofii Niedziałkowskiej tam w końcówce też, co 

nieco jest wspomniane. Ale także artykułów, które opracowują doktoranci, członkowie 

Ostrołęckiego Towarzystwa Naukowego, a także na podstawie tych dwóch uchwał sejmu z 

2022 roku. Zacytuję tutaj fragment uchwały sejmu. Również nie wiem, czy jest nam znana z 

roku 2004 z 10 września i to jest za rządów lewicowych w sprawie praw Polski do 

niemieckich reparacji wojennych oraz w sprawie bezprawnych roszczeń wobec Polski i 

obywateli polskich wysuwanych w Niemczech stwierdza, iż Polska nie otrzymała dotychczas 

stosownej rekompensaty finansowej i reparacji wojennych za olbrzymie zniszczenia oraz 

straty materialne i niematerialne spowodowane przez niemiecką agresję, okupację, 
ludobójstwo i utratę niepodległości przez Polskę. I w końcowym punkcie zapisano w ten 

sposób, że Sejm Rzeczypospolitej Polskiej wzywa rząd Rzeczypospolitej Polskiej do podjęcia 

zdecydowanych kroków w sprawie definitywnego uznania przez Republikę Federalną 
Niemiec ewentualnej odpowiedzialności odszkodowawczej za szkody poniesione przez 

obywateli niemieckich wskutek przesiedleń i utraty majątku ludności po II wojnie światowej, 

wynikających z postanowień umowy poczdamskiej oraz wskutek późniejszych procesów 

repatriacyjnych. A więc to przypominam uchwała Sejmu Rzeczypospolitej z 10 września 

2004 roku. I proszę Państwa, wrzesień dla nas wrzesień jest bardzo ważny. Wiemy, co się 
działo 1 września 1939 roku to dzień szczególny w historii naszego kraju, w którym 

przywołujemy na pamięć polskich bohaterów, którzy dzielnie stawili czoła niemieckiemu 

okupantowi, który rozpętał na terenie rzeczypospolitej polskiej drugą wojnę światową. Polska 

stała się największą ofiarą II wojny światowej. Zbrodnie, ludobójstwa, jego skutki, straty 

ludnościowe, materialne kulturowe, w tym grabież dóbr narodowych. Około sześćset tysięcy 

obiektów dziedzictwa kulturowego, niektóre są zwracane, niektóre na aukcjach odnajdywane 

i potem negocjacje trwają, więc pojedyncze jakieś egzemplarze już wróciły. Ponadto 

spustoszenie moralne migracje, głównie przymusowe przesiedlenia ludności, także Ostrołęki i 

okolic. Niemieckie obozy koncentracyjne, rzeź wołyńska, czystki etniczne w Małopolsce 

Wschodniej, zbrodnia katyńska, zsyłka na Sybir do łagrów, deportacje masowe, wywożenie 

ludzi w głąb Związku Sowieckiego. Warszawa została zniszczona w, około 85%, ale nasze 

miasto również jak to z tabeli wynika, należało do jednych z najbardziej zniszczonych miast 

Województwa Warszawskiego i we wszystkich statystykach ukazujących wojenne straty 

materialne znajdowało się w czołówce tabel. Było zniszczone w 75%. Zniszczenie bibliotek, 

księgozbiorów archiwów zbiorów muzealnych, dzieł sztuki. Po prostu grabież. 1 września 

tego roku pełnomocnik rządu do spraw odszkodowań za szkody wyrządzone agresją i 

okupacją niemiecką w latach 1939 – 1945 skierował pismo, apel do wszystkich samorządów 

w Polsce, nie wiem czy on do nas dotarł, ale mam taki właśnie wydruk przed sobą i na ten 

apel odpowiedziało już wiele rad gmin, rad miast i rad powiatów. Między innymi i 

wspomniany Wieluń, także duże miasto Lublin. Myślę, że czas także na naszą Radę Miasta. 

Społeczne i ekonomiczne skutki II wojny światowej sięgały nie tylko pokolenia, które wojnę 
przeżyło, ale także następnej generacji, także i nas dotyka to wszystko. Wojna w różnym 

stopniu i w różny sposób okaleczyła nie tylko fizycznie, ale także psychicznie społeczeństwa 

wszystkich Państw walczących. Pamięć o wojnie podzieliła tożsamość narodów na 
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dziesięciolecia, ale zarazem pamięć o gigantycznej grabieży z czasów wojny szybko zanikła. 

Większość zbrodniarzy wojennych nie została wcale ukarana, albo została ukarana w sposób 

tylko symboliczny. W podręcznikach zapisane jest, że tylko 11 poniosło karę śmierci w 

Norymberdze. Ostatnio ukazały się także dwa przypadki w związku, jedno z beatyfikacją 
rodzinie Ulmów. Ich zbrodnia tak został zweryfikowany, że został burmistrzem jednego z 

miast niemieckich. Miał się dobrze, ale w ostatnim czasie została zawieszona tam tablica w 

tym mieście informująca o tym, że rozstrzelał Polską rodzinę, rodziców i ich siedmioro 

dzieci, w tym jedno nienarodzone. Drugi oklaskiwany przed kilkoma dniami przez Parlament 

Kanadyjski zbrodniarz niemiecki. Reakcja była natychmiastowa. Zareagował ambasador 

Polski i organizacje żydowskie z Kanady. I premier Kanady w zaraz na drugi dzień przeprosił 

za to wydarzenie. Tylko w Polsce za jakąkolwiek pomoc żydom rozstrzeliwano na miejscu. 

W żadnym innym kraju tylko w Polsce. Mimo to wielu Polaków pomagało, co było czynem 

naprawdę heroicznym, wielką odwagą cywilną. Polacy stanowią największą liczbę osób na 

świecie wyróżnionych medalem sprawiedliwych wśród narodów świata. Katastrofa wojenna 

spowodowała olbrzymie straty ludnościowe. Dziesiątki ludzi zostały okaleczone fizycznie i 

duchowo. Ten zapis mamy projekcie naszej uchwały, więc nie będę tutaj cytował. Myślę, że 

każdy się zapoznał. Zrujnowano nam 90% przemysłu, a w naszym mieście okupant 

całkowicie dewastował zakłady przemysłowe. I mamy również tutaj w tym materiale możemy 

się zapoznać. Kościoły, szkoły były zamienione na magazyny fabryki, warsztaty, niemieckie. 

A jak postępowały wojska niemieckie w Ostrołęce od 9 września 1939 mamy zapis w 

projekcie uchwały w jej pierwszej części. Te wszystkie zniszczenia czy też rabowanie bydła, 

koni, trzody chlewnej, owiec zdemontowano, wywożono maszyny, rabowano monety złote, 

futra, dywany zegarki, bransoletki, pierścionki et cetera. Słowem, wszystko, co miało choćby 

minimalną wartość, długo można by było wyliczać. Wystarczy przytoczyć przykład, że 

między połową sierpnia a połową grudnia tylko jednego roku 1944 wyjechało z Warszawy do 

Niemiec 45 tysięcy wagonów to jest tysiąc pociągów zapakowanych zagrabionymi 

zdobyczami wojennymi, a co nie dało się zrabować to niszczono i palono. Nie mówiąc już o 

zamazywaniu win, wiele przekłamań, uczenie w szkołach na podstawie podręczników z 

mapami sprzed 1939 roku tak się dzieje w Niemczech, czy też oskarżanie naszej ojczyzny, że 

to Polska rozpętała II wojnę światową i w końcówce naszego uzasadnienia mamy takie dwie 

myśli. Dlatego mamy pełne prawo domagać się jednoznacznego przyjęcia przez rząd 

Republiki Federalnej Niemiec odpowiedzialności moralnej, politycznej, historycznej, prawnej 

oraz finansowej za dokonane zniszczenia i straty. Polska powinna otrzymać je w imię 
elementarnego poczucia sprawiedliwości, w imię prawdy historycznej oraz w imię 
rzeczywistego pojednania polsko niemieckiego. Dziękuję bardzo, jeszcze tylko chciałem 

zaznaczyć, że niektórzy mówią, że to już sprawa była załatwiona w czasie komunistów czy 

też pojednania między Mazowieckim a Kohlem. Proszę Państwa, nigdzie okazuje się nie ma 

żadnego dokumentu na ten stan na w tej sprawie. Natomiast oczywiście jakieś tam rozmowy 

ustne były, ale nie ma tego potwierdzenia w dokumentach.  

Radny Jacek Łuba: Myślę, że na tej sali nie znajdzie się nikt, kto nie zna tej historii z tego 

okresu. Kto nie ma rodziny, dziadków, pradziadków, taty, mamy, którzy w jakiś sposób 

odczuli ten czas na sobie i wydaje mi się, że to moralnie to jakby tak najbardziej uzasadniona 

ta uchwała może nie do końca w gestii samorządów, jest dokonywanie takich uchwał, ale jak 

najbardziej moralnie. Ja myślę, że nasz klub w całości zagłosuje za tą uchwałą, aczkolwiek, 

co do tej moralności to jednak do końca nie jestem przekonany, że ten timing i ten czas, na 

który jest składana, nie ma nic wspólnego z najbliższymi wyborami parlamentarnymi.  

Radny Mariusz Mierzejewski: Każdy z nas ma swoje historie rodzinne. Ja też mam takie 

historie rodzinne też przez czas, kiedy stałem się dorosłym mężczyzną, a mój dziadek jeszcze 

nie umarł, miałem okazję z nim przeprowadzić kilka poważnych rozmów. Zastanawiam się 
dzisiaj, czego on by chciał ode mnie czy, żebym poparł taki projekt uchwały, bo to ja ją poprę 
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dla niego, dlatego, że te przeżycia tych ludzi, którzy gdzieś tam w tym okresie swojej 

młodości musieli się poświęcić dzisiaj na sesji Rady Miasta przyjmowaliśmy uchwałę o tym, 

że popieramy to, żeby powstała ulica Krzysztofa Kamila Baczyńskiego, młodego chłopca, 

który zginął w powstaniu i był ofiarą napaści Niemiec na Polskę. Historia mojego dziadka, 

któremu się udało przeżyć, chociaż też spędził czas w robotach też o tym czasie przez wiele 

lat nie chciał mówić. Opowiadał mi o tym dopiero wtedy, tak jak mówię, jak stałem się 
dorosłym człowiekiem na tyle świadomym, żeby zrozumieć te przeżycia. Opowiadał mi, 

czym był głód, czym były doświadczenia ciężkiej pracy w fabrykach niemieckich. Tak 

naprawdę udało mu się przeżyć tylko, dlatego, że z drugiej strony byli też dobrzy Niemcy i 

gdzieś tam oni trochę pomagali, przynosili jakieś jedzenie czy pomagali w jakiś tam inny 

sposób, dostarczając jakieś lekarstwo czy coś, co powodowało, że udało mi się przeżyć. 
Później dziadkowi się jakoś tam udało z tej wojennej zawieruchy wrócić do Polski. 

Oczywiście te doświadczenia jego były tak samo złe, jeżeli chodzi o Rosjan, bo wracał z 

kolegą do Polski tylko, dlatego, że jego kolega nie chciał jakiemuś żołnierzowi rosyjskiemu 

oddać butów dostał kulę w głowę i my jesteśmy, jako Polacy doświadczeni zarówno z jednej i 

z drugiej strony i trzeba mówić o tym, przypominać. Wydaje mi się, że każde miejsce jest 

dobre do tego, żeby przypominać o tym, co się działo. Często my, jako Polacy i to na 

przykład tego nie mogę słuchać, bo ze strony często rządzących naszym krajem słyszę o tym, 

że Niemcy to wybielają się albo nie mówią, zmieniają narrację, co do obozów śmierci, które 

były na terenie polskim, ale też naszym obowiązkiem Polaków jest mówienie o tym głośno i 

przypominanie o tych, o tym, że to nie były polskie obozy zagłady, tylko niemieckie i my też 
mamy swój głos i też wydaje mi się te pieniądze, które posiadają nasi rządzący mogą w 

jakiejś tam części przekazywać na taką politykę historyczną i pamiętać o niej i wydaje mi się, 
że tutaj też jest wiele jeszcze do zrobienia w tej przestrzeni, tak jak mówi kolega ten projekt 

uchwały porusza troszkę serca tych osób, które takie doświadczenia w swoich rodzinach mają 
i stawia nas jednoznacznie, bo innej decyzji nie widzę, że możemy podjąć jak to, że popierać 
takie działania. Natomiast nie chciałbym mieć poczucia, że intencją tego projektu uchwały 

jest polityka, bo nią powinna być pamięć historyczna i szacunek panie Henryku do pana taty 

czy do mojego dziadka. 

Radny Stanisław Szatanek: Wszystko, co Państwo tutaj przed chwilą powiedzieli, jest 

oczywiście prawdą, że jesteśmy ofiarami II wojny światowej. Prawdą jest, że Niemcy napadły 

na Polskę, że wyrządzili nam ogromne krzywdy, straty i cierpienia, Wszystko jest prawdą. 
Ale ja bym chciał zacząć takie jakby chronologicznie od początku skąd się wziął pomysł tej 

uchwały, którą przedstawiał Radny Pan Henryk Gut. Do Urzędu Miasta wpłynęły dwa pisma. 

Jedno od Pana wojewody do Pana Prezydenta. Państwo, otrzymaliście to pismo. Z prośbą o 

zajęcie stanowiska tak naprawdę, żeby godnie uczcić 84. rocznicę napaści hitlerowskich 

Niemiec na Polskę, jak również wpłynęło pismo od Pana Arkadiusza Mularczyka, jest to 

pełnomocnik Ministerstwa Spraw Zagranicznych do spraw odszkodowań i zadośćuczynień w 

czasie II wojny światowej, w którym to piśmie wyraźnie jest nie tylko sugestia, ale tak 

naprawdę przygotowany gotowy projekt uchwały. To nie jest prawdą, że to jest inicjatywa 

grupy radnych, którzy nam przedstawili sprawozdanie przygotowanego projektu uchwały o 

odszkodowaniach powołując się na dwie uchwały Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z 2004 

roku tak na marginesie, niecałkowicie zacytowano przez Radnego Pana Henryka Guta. Jak 

również uchwały Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z 2022 roku. Szanowni Państwo, stawiam 

pytanie, czy my, jako radni, samorządowcy, jesteśmy autonomiczni, czy nie stać nas na 

przygotowanie takiej uchwały samodzielnie. Przecież to jest wszystko żywcem ściągnięte 

słowo w słowo, kropka w kropkę, przecinek. W środkowej części te uchwały jest tylko 

wrzucona tak zwana wrzutka o stratach poniesionych przez miasto Ostrołęka. To jest skandal, 

proszę Państwa, żebyśmy my dzisiaj głosowali uchwałę przygotowaną nie przez Radnych 

Miasta Ostrołęki, tylko przygotowanych przez pana wojewodę i pana Mularczyka. Czy 
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państwo chcecie być przepraszam pachołkami i sługusami. Bo ja nie. Ja uważam, że stać nas 

na przygotowanie takiej uchwały i bardzo bym prosił pana przewodniczącego. Ja mogę 
mówić długo na temat, jakby zasadności tej uchwały, ale to przecież wstydem jest dla nas, że 

my nie potrafimy przygotować sami takiego projektu uchwały. Oczywiście, prawdą jest, że 

inne samorządy przygotowały takie projekty uchwał, ale one zadały sobie troszkę trudu. Sami 

przygotowali takie uchwały. Panie Henryku nie wstyd Panu? Proszę Państwa, to, co 

powiedział Przewodniczący Pan Mariusz Mierzejewski i pan Jacek Łuba, że czuć tutaj ten 

wątek polityczny, zbliżają się wybory parlamentarne. Przecież państwo doskonale wszyscy 

wiedzą. że w tych wyborach też będzie referendum gdzie są zadane cztery pytania czy nie 

sądzicie Państwo skoro dla rządu sprawa tak naprawdę nie reperacji, bo w uchwale sejmowej 

nic nie mówi się o reparacjach, tylko zadość uczynieniu. Tak na marginesie, a tutaj my w 

swoim projekcie, w swoim wojewody i Mularczyka mówimy o reparacjach i 

odszkodowaniach i zadość uczynienia. My chcemy jeszcze więcej jak rząd tak na marginesie. 

Ja radzę Państwu, żeby Państwo się dokładnie z tym zapoznali. Jak będzie jakaś przerwa, 

żebyście Państwo to doskonale przemyśleli przed głosowaniem. Ale chcę dalej kontynuować. 
Przecież takie pytanie można było zadać w referendum. Wszyscy obywatele by się 
ustosunkowali. Ważny temat, podnoszony przez polityków, są dwie uchwały sejmu tak 

naprawdę ta uchwała sejmu za czasów lewicy, o której wspomniał Radny Ryszard Żukowski 

tak naprawdę ona była pokłosiem tego, że Związek Wypędzonych w Niemczech, na czele, 

którego stała Pani Eryka Sztajnbach, zażądali właśnie odszkodowań od strony polskiej i w 

związku z tym powstała ta inicjatywa, żeby podjąć taką uchwałę i sprawa ucichła. Ja bym nie 

chciał ciągnąć tego wątku, bo to jest wątek bardzo taki z jednej strony bardzo obszerny, 

skomplikowany historyczny i najlepiej jakby się wypowiadały w tej kwestii osoby, które 

naprawdę są bardzo kompetentne, a my w tej chwili chcemy się wciągnąć w taką grę 
polityczną i chcemy, ja przynajmniej nie zgadzam się na to, żeby być narzędziem w czyimś 
ręku i tak naprawdę tak jak powiedziałem pachołkiem i sługusem, pachołkiem i sługusem. 

Powtórzę, stać nas, jako Rada Miasta, jako Radni, żebyśmy przygotowali piękną uchwałę 
poświęconą właśnie tej idei. I Panie Przewodniczący, jeśli mogę poprosić, jeśli skończy się 
dyskusja, bo być może ktoś będzie chciał zabrać głos w tej sprawie, ale ja bym poprosił o parę 
minut przerwy, żebyśmy to jeszcze dobrze przemyśleli czy nie warto, żeby wnioskodawcy 

znaczy to nie jest to wnioskodawcy, wnioskodawcą jest wojewoda i Pan Mularczyk, 

pełnomocnik ministerstwa Spraw Zagranicznych ds. Odszkodowań i zadość uczynienia za 

straty wojenne spowodowane napaścią hitlerowskich Niemiec na Polskę.  
Radny Adam Kurpiewski: Ja chciałbym powiedzieć, że właśnie teraz ta dyskusja jest 

świadectwem tego, że wpisujemy się właśnie w tą kampanię polityczną, wywołując emocje 

antyniemieckie w społeczeństwie. Podejrzałem, że będą też relacje na portalach 

internetowych. Tak naprawdę ta uchwała dla rządzących nie ma znaczenia, czy zostanie 

przyjęta, czy nie. Emocje już zostały wywołane. Komentarze już będą. Ostrołęka zacznie 

znowu żyć jakimiś reparacjami. Kto jest za Niemcami, kto jest przeciwko Niemcom, a tak 

naprawdę Szanowni Państwo, czy kompetencją samorządu Miasta Ostrołęki jest polityka 

międzynarodowa? Nie powinniśmy się w ogóle takim tematem zajmować. To czy słuszne są 
podniesione tutaj argumenty czy nie, to naprawdę nie należy do nas albo do naszych 

prywatnych spraw, a nie do spraw Rady Miasta Ostrołęki i naprawdę proponuję zakończyć 
dyskusję jak najszybciej. Nie wiem, jaki będzie wynik głosowania mojej zgody na 

wpisywanie się w politykę partyjną to, co zrobili przedstawiciele, którzy zaproponowali ten 

projekt uchwały Rady Miasta, ja na to nie wyrażam zgody i nie akceptuję takiego zachowania 

i chyba nigdy nie będę akceptował i proszę, żeby tego po prostu nie robić, bo to jest świństwo 

wobec nas radnych i mieszkańców Ostrołęki.  

Radny Mariusz Popielarz: Gorączka kampanii wyborczej udzieliła się niektórym radnym 

tego samorządu naszego miasta. Dziwię się trochę, bo to, że gdzieś na górze próbuje się 
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podgrzewać emocje w społeczeństwie, antagonizować narody między sobą. No to już 
widzieliśmy, ale ja nie spodziewałem się po panach, którzy podpisali się pod tym projektem 

uchwały tego typu działań. Naprawdę dziwię się, że wpisujecie się Państwo w tego typu 

retorykę, która nie tylko skłóca narody między sobą, ale również Polaków. II wojna światowa 

była wydarzeniem, które odbiło piętno na każdej polskiej rodzinie. Ja też mógłbym wiele o 

tym opowiadać. Mój dziadek był w niewoli niemieckiej. Byli też tacy, którzy będąc tutaj w 

Polsce, odczuli bardzo mocno piętno tej wojny na sobie. I myślę, że długo jeszcze naród 

Polski będzie pamiętał to, co wydarzyło się podczas II wojny światowej. Na pewno można 

mówić spokojnie o pewnych rzeczach o zadośćuczynieniu, którego nie było. Można się 
zastanawiać, z jakiego powodu go nie było. Można rozmawiać o wymiarze tego 

zadośćuczynienia. Ale to, co robi polski rząd, rząd Prawa i Sprawiedliwości jest elementem 

tylko i wyłącznie kampanii wyborczej, antagonizowania narodów między sobą. Osiem lat 

rządzą, nic w tej sprawie konkretnego zaznaczam konkretnego nie zrobili poza tym, że 

podnosi się publicznie ten temat. Tutaj Panowie Radni mówili, Pan Ryszard Żukowski o 

gigantycznej grabieży. Jeżeli Panowie szukacie przykładów gigantycznej grabieży, to ja 

proponuję poszukać jej w Ostrołęce przy budowie elektrowni. Szukać rozliczeń tam. A można 

by było rozliczyć wiele osób za to, co zostało zrobione. Ja mam wrażenie, że żyje dziś w 

kraju, w którym obecny rząd zachowuje się jak okupant, który chce zniszczyć ten kraj. 

Przykładem właśnie jest elektrownia i wiele innych rzeczy. Afera wizowa nie przeszkadza to 

Panom, że polski rząd, i służby dyplomatyczne handlowały bezpieczeństwem naszego kraju. 

To Panom nie przeszkadza, to się dzieje dzisiaj. Próbujecie Panowie robić politykę na 

grobach naszych przodków i powinniście się tego wstydzić.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Ja bardzo proszę, bo Panie Radny 

wypowiadał się Pan dość długo, wszyscy Pana słuchaliśmy, proszę nie przeszkadzać 
radnemu. Będzie możliwość ustosunkowania się do jego wypowiedzi. Ja rozumiem, nie jest to 

łatwa uchwała, mi też nie jest łatwo. Prosiłbym o wzajemny szacunek wobec siebie i swoich 

wypowiedzi i poglądów. Proszę kontynuować Panie Radny.  

Radny Mariusz Popielarz: W tej sytuacji, jaka jest trudno domagać się, trudno dopatrywać 
się dobrych intencji ze strony projektodawców tej uchwały, dlatego też nie będziemy brać 
udziału w hucpie, którą Panowie urządziliście nam tutaj w samorządzie Miasta.  

Radny Jakub Frydryk: Ja opowiem o swoich wrażeniach, jeśli chodzi o uchwały intencyjne, 

które są wprowadzane na sesjach Rady Miasta. Te uchwały poza wizerunkowym jakimś, ale 

chyba tylko i wyłącznie wizerunkową jakąś mocą, strategią jakiś klubów politycznych, więcej 

nic nie wnoszą. Strasznie nie lubię wprowadzać takich uchwał, bo one nie mają większego 

znaczenia dla życia naszego Miasta. Jeśli chodzi o reparacje, ja też uważam, że akurat w tej 

kwestii sprawy nie zostały rozliczone i może faktycznie trzeba byłoby na ten temat 

rozmawiać. Ale sam fakt wprowadzenia takiej uchwały przed wyborami wydaje mi się, że jest 

raczej grą polityczną. Myślę, że gdyby taka uchwała została przekazana radnym po wyborach 

do parlamentu, myślę, że raczej może nie będę się wypowiadał tutaj za wszystkich, ale 

dyskusja byłaby prowadzona troszeczkę w inny sposób. I myślę, że ta dyskusja byłaby 

bardziej merytoryczna, nie odnosiła się do spraw takich politycznych. I powtórzę, naprawdę 
uważam, że większość, jak nie wszystkie uchwały tego typu, które były podejmowane przez 

nas zawsze jakby służyły tylko i wyłącznie jakieś takiej burzy.. 

Radny Grzegorz Gołaś: Uchwała jest bardzo trudna dla nas, jako Radnych. Ja też mogę 
powiedzieć, że mój dziadek był w niewoli 4 lata i 8 miesięcy to dosyć długo. Mam bardzo 

wiele historycznych doświadczeń z tego tytułu bardzo dziadek bardzo wiele mi opowiadał. 

Jeśli chodzi o to, co zrobił polski rząd, dobrze, że wystąpił o reparacje. Tak powinno mieć 
miejsce. Powinniśmy walczyć o to w trybunałach międzynarodowych, instytucjach 

międzynarodowych, o tym mówić i tego się domagać. Czy na sesji Rady Miasta w chwili 

obecnej uważam, że nie. Dlatego, że to nie jest w naszych kompetencjach. Powinniśmy my 
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oczywiście wspierać rząd w tej w tej sprawie, jeżeli on by się chciał wycofać. Ale czy przed 

wyborami słuszni kolega radny powiedział, że nie powinniśmy tego głosować. Proszę 
państwa, powiem, dlaczego. Reparacje wojenne to jest w chwili obecnej wojna medialna, 

mniej rozmowy w kuluarach, mniej w organizacjach międzynarodowych, więcej przez media. 

Co jest błędem proszę państwa. W ten sposób rodzi się złość we wszystkich narodach. Polska 

w chwili obecnej zaczyna skłócać się ze wszystkimi sąsiadami w koło. Proszę Państwa, 

wybory były, są i przejdą za dwa tygodnie i już będziemy po wyborach. Okaże się, kto rządzi 

czy rządzi partia a, b czy c, nie będę mówił głośno, ale proszę Państwa, później trzeba będzie 

to współpracę nawiązać. Co się stanie, jeśli zostaną zerwane stosunki gospodarcze z naszymi 

sąsiadami? Czy ktoś z Państwa z nas się na ten temat zastanawia? Największy, proszę 
Państwa, importer polskich towarów to chwili obecnej Niemcy. Mamy coraz gorsze stosunki 

z sąsiadami w koło, zaczynając od naszych przyjaciół z Węgier. Czy to jest dobre posunięcie? 

My, jako Radni oczywiście powinniśmy o tym się zastanowić, tylko ja uważam, że 

powinniśmy się zastanowić po wyborach, dajmy teraz spokojnie, że waszemu rządu, żeby 

wybory przeszły, żeby nasz rząd a czy b, nieważne, jaki tam będzie, podjął działania 

instytucjach międzynarodowych i dążył do uzyskania reparacji wojennych, bo to nam się po 

prostu należy, jako państwu, bo ponieśliśmy straty. I wtedy popierajmy i wspierajmy 

rządzących, żeby doszło do wypłaty tych środków. Nie psujmy dzisiaj choćby współpracy z 

naszymi choćby miastami partnerskimi z Niemiec, Ukrainy i innych Państw.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Miałem takie obawy, że tutaj z sali 

obrad Rady Miasta zrobi się mały parlament, ale cóż, taką uchwałę wnioskodawcy 

przedłożyli dzisiaj. Proszę mi wybaczyć, nawet jak będziemy odbiegać od tematów, ale to 

ciężko, żeby tutaj dyscyplinować Państwa Radnych. 

Radny Krzysztof Czartoryski: Ja króciutko, uważam, że pewne tematy powinny być poza 

podziałami politycznymi. Takimi tematami są reparacje wojenne, które należą się Polsce ze 

strony Niemiec. Armia Polska i tak dalej to tematy powinny być poza podziałami 

politycznymi. Przykro mi jest słuchać, co niektórych tutaj kolegów, bo tu wychodzą nasze 

kompleksy i takie postkolonialne myślenie, że Niemcy nie będą chcieli od nas towaru 

kupować, nie będą chcieli, bo to nie na tym rzecz polega. Geopolityka i współczesne stosunki 

międzynarodowe nie są na tym oparte. I uważam, że powinniśmy się pozbyć kompleksów i w 

tej chwili mamy 28 września, sesja została zwołana we wrześniu pierwszego września, sesji 

tutaj tak nie nie mieliśmy, więc jak najbardziej jest to temat aktualny, bo proszę Państwa nie 

wiem czy sobie zdajecie sprawę, że jak sytuacja polityczna w Niemczech się zmieni a się 
zmieni niebawem, czyli partia AFD uzyska więcej deputowanych do Bundestagu to zaraz z 

tamtej strony będą żądania, odnośnie reparacji od Polski, czyli jest to taka jakby przeciwwaga 

nawet. Także proszę Państwa, nie myśmy postkolonialne. Polska to już nie jest brzydka panna 

na wydaniu bez posagu. Jest to kraj bardzo szybko rozwijający się i nie miejmy kompleksów 

kolonialnych, tylko po prostu powiedzmy albo tak, albo nie, albo wstrzymuje się od głosu.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Jeżeli Państwo pozwolicie, bo tam się 
na końcu zapisałem do zabrania głosu, ale muszę to powiedzieć. Szanowni Radni, mieliście 

doskonałą okazję, jak była na przykład 80. rocznica wybuchu II wojny światowej. Mam do 

was pytanie, dlaczego wtedy nie przedłożyliście tej uchwały? Była idealna okrągła rocznica, 

żeby o tym podyskutować. To był naprawdę idealny czas. Przecież nikt z nas tutaj siedzący na 

tej sali nie jest małym dzieckiem i to, co moi przedmówcy powiedzieli, że jest to uchwała 

polityczna i tak sobie trzeba mówić, a jeżeli jest to prawda, zaraz sprawdzę, jeżeli 

przepisaliście uchwałę, to jest to wstyd dla was niesamowity. Jeżeli to jest prawdą, jeżeli ta 

uchwała jest przepisana, to my wcześniej w klubie uzgodniliśmy, że również nie weźmiemy 

udziału w głosowaniu, jeżeli chodzi o ten projekt uchwały, ale naprawdę, jeżeli okaże się to 

prawdą, ja zarządzę przerwę jeszcze przed tym głosowaniem, bo to jest ważne głosowanie i 

dlaczego teraz. Była okazja 80 rocznica, ja mówiłem wczoraj było pierwsze czytanie na 
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Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców. Ja tam zabierałem głos, jestem 

zwolennikiem, zawsze, żeby pewne rzeczy przedyskutować w komisjach, a na sesji mieć 
wypracowane stanowisko. No, ale nieraz się po prostu nie da. Ja zadałem Panu również 
pytanie. Był okres w latach, na przykład 2007 – 2018, doskonała okazja, żeby ten projekt 

uchwały wprowadzić nie zrobiliście tego. Czy to jest przypadek, że przed 15 października na 

Sesji Rady Miasta staje taka uchwała? Nie wiem, nie sprawdziłem tego, jeżeli to jest prawda, 

jeszcze przepisana zdanie w zdanie to powiem również Panowie, słabo to wygląda, tak po 

młodzieżowemu. 

Radny Henryk Gut: Bardzo dziękuję panu Mariuszowi, bo ja też ojcu chce dedykować tę 
uchwałę, jako Radny tutaj Miasta Ostrołęki. Zmarł w ubiegłym roku w wieku 95 lat. Jeśli 
chodzi o te ataki na moją osobę, że ja kierowałem się jakąś sprawą, to nawet nie wiedziałem 

ja o tym dopiero tu się dzisiaj dowiedziałem rzeczywiście, że były takie pisma. Ja 

dowiedziałem się o tym, będąc w szpitalu w lipcu tego roku w Lublinie, że oto Wieluń 
wcześniej podjął taką uchwałę. Będąc w szpitalu na leczeniu, dowiedziałem się, że może być 
taka inicjatywa i po prostu wróciłem z tego szpitala i później się podzieliłem z kolegami. 

Natomiast, jeśli ktoś ma zarzut do mnie, że ja kierowałem się tutaj, to proszę to udowodnić. Ja 

nie będę udowadniał, tylko proszę to udowodnić, a jeśli nie, to jest to oszczerstwo wobec 

mojej osobie. Jeśli ktoś wie, że ja kierowałem się przepisując ze strony PiS czy wojewody czy 

Pana Mularczyka proszę to udowodnić, mówię to publicznie i tego będę żądał. Ponieważ jest 

to śmieszne praktycznie nie mając dowodu oskarżać kogoś. A rzeczywiście, zobaczcie 

Państwo we wrześniu 14 września rok temu jest uchwała w Sejmie Rzeczypospolitej Polskiej 

i doszedłem do przekonania, osobiście sam później poprosiłem kolegów, żeby wsparli. To 

była moja inicjatywa, ponieważ jak potwierdzam, ojciec, który już nie żyje jest to dla niego 

hołd pewien, że rzeczywiście będąc radnym, mogę w jakiś sposób to zobowiązanie podjąć. I 
podjąłem. Czy tu jest coś w ogóle o tym, co tu Panowie mówicie niektórzy Radni. Proszę 
skupić się na treści uchwały. Proszę skupić się na tym, co jest zapisane w uchwale. I 

sprawdzić rzeczywiście, bo nawet dzisiaj była rozmowa, że nie zgadzają się te zapisy, a to 

świadczy tylko o tym rzeczywiście, że z tą propozycją, która tam gdzieś tam była zapisana u 

nas jest inaczej, bo ja uważam, że na pierwszym miejscu powinien być Polak, a później 

dopiero państwo. A tam w tej uchwale jest odwrotnie i to już widać, że tak powiem, że to jest 

szanowni Państwo, ci, co tak myślicie, że to jest ściągnięte owszem, szukałem w uchwale w 

Wieluniu. To nie ukrywam, jaka to była treść uchwały i między innymi na tej podstawie sobie 

przygotowałem, ale samorządu, a nie tutaj, że ktoś przysłał instrukcję i Gut tutaj przygotował 

taką samą. No nie jest taka sama, bo to prawnicy wiedzą, że nie jest taka sama. Jest inna. 

Tego nie rozumiem. Dla mnie każdy czas dla Rzeczypospolitej Polskiej jest cenny. Trochę lat 

przeżyłem każdy czas, a wrzesień jest w szczególności w tych sprawach. Jeśli ktoś ma inne 

zdanie, ja tego nie będę krytykował. Każdy ma wolną wolę i może się za tą uchwałą 
wypowiedzieć tak lub nie. Może, przecież to nikogo do niczego nie namawiamy. Jest wola 

grupy osób, no przedstawili, skoro jest demokracja jest taki regulamin i można to zrobić no to 

przecież proszę mi dowodzisz ja gdzieś tam ktoś opowiadałem, że to będzie komuś służyć no. 

No, proszę to udowodnić, jeżeli ktoś ma pretensje takie czy inne. Jestem Polakiem i tutaj 

każdy czas jest cenny dla Rzeczpospolitej. Nasi przodkowie rzeczywiście mieli trudniej. Ja 

chcę o tym pamiętać. Nie mam zamiaru nikogo namawiać do tego, żeby ktoś tu się 
wypowiadał tak czy inaczej. To nie jest intencją. I proszę tak tego nie postrzegać, bo chyba no 

mówię jasno klarownie. Czy ta uchwała przejdzie czy nie przejdzie, ja będę głosował za tą 
uchwałę. Jestem wnioskodawcą i dziękuję kolegom, że poparli. Od dawna rzeczywiście mam 

przekonanie, co do tego. Odkąd ojciec mi opowiadał właśnie o tych sprawach i dużo 

czytałem. Jest wiele opracowań i dobrze, że w Ostrołęce Pan Jerzy Kijowski, też te sprawy w 

tej książce zamieścił i omówił. I dobrze, bo tak właśnie jest. I na to przyszedł czas. A że ktoś 
sobie kojarzy, ja nigdzie nie kandyduję, panowie. Gdybym kandydował, to moglibyście mieć 
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pretensje. Czy kogoś tu wymieniłem za jakiś kandydatów? No trochę kultury, że tak powiem 

w tych ocenach. Natomiast, jeśli ktoś podsumowując uważa, że ja ściągnąłem od wojewody 

czy od Pana Mularczyka to po prostu niech mi to udowodni, że tak jest. No to jest moja 

autorska uchwała i koledzy ją poparli. Panowie prawnicy ją tam dopracowali pod względem 

prawnym. Taka bywa kolej rzeczy i jeśli ktoś myśli, że jest inaczej, to niech przedstawi 

dowody, że jest inaczej. Dla mnie, prawda ma znaczenie. Ma znaczenie, prawda. To nie raz 

tutaj już o tym mówiłem i widać też po działaniach, prawda ma znaczenie. Jakbym brzydził 

się, żeby mówić publicznie tu Państwu, że ja korzystałem z tego, jak nie korzystałem, to 

musiałbym zastosować kłamstwo. Nie mieści mi się to w ustach, moich kłamstwo po prostu, 

więc jeżeli tak, to bardzo, no nie wiem jak do tego siąść. Jest projekt uchwały, po co to 

wychodzić, nie wiadomo, na co Państwu to jeszcze. No to można się domyślać. No, ale 

dyskutujmy o konkrecie, który jest zapisany prosty i krótki. Także Panu Mariuszowi dziękuję 
za tę pamięć, bo to rzeczywiście dla dziadka. Ja mówię też od razu pomyślałem, że trzeba 

należy się to tym, bo tego doświadczyliśmy. I oczywiście to później miało też przełożenie i na 

nasze życie, i na życie mojej rodziny, też i na pewno wielu rodzin. Taki czas przyszedł. Teraz 

przyszedł tu każdy czas jest dobry. Panie Przewodniczący, każdy jest dobry. Nie, ja nie 

myślałem o tym, bo Proszę mi powiedzieć, czy gdzieś były jakieś dyskusje, żebym o tym, 

żebyśmy namawiali, żeby tutaj popierać. A taką możliwość mamy, jako Radni. Sprawy 

historyczne dla następnego pokolenia są bardzo ważne i mnie osobiście nie jest to obojętne, 

żeby takie uchwały były tutaj, bo nie samym chlebem człowiek żyje, nie samym chlebem. Ale 

to, co wychodzi z jego ust jest ważne rzeczywiście i to czyni człowieka albo wspaniałym, 

albo inaczej, bo już nie chcę określać, to wszystko. Proszę Państwa, nie domyślać się tutaj, bo 

po prostu tego nie ma. To nie będzie miało żadnego wpływu tutaj. I proszę tego nie róbcie, bo 

to naprawdę nie przystoi.  

Radny Jacek Łuba: Nie będę ganił tutaj państwa za uchwałę, ani Państwa, którym się 
uchwała nie podoba. To nie o to chodzi, tylko z całym szacunkiem do was Panowie czwórki 

radnych przecież jakby sami trochę sobie ten bat ukręciliście, bo jakby nie mówię teraz w 

kontekście ja powiedziałem, będę głosował, będę głosował za oczywiście, bo to jest sprawa 

bezsporna tylko jakby Pan Henryk teraz trochę się żali, że takie oskarżenia padają. Ja myślę, 
że Pan jest inteligentnym facetem i dobrze wie, że takie, że tak by było, że ta dyskusja pójdzie 

w tą stronę i myślę, że dużo bardziej bylibyście Państwo wiarygodni, gdybyście złożyli to 

dużo wcześniej lub choćby ten miesiąc po wyborach i pewnie by tej dyskusji nie było. 

Mówię, a wiarygodność byłaby dużo wyższa. Ale nie mówię tego, żeby was obrazić. Po 

prostu taka moja dygresja i przemyślenie. Wtedy pewnie i tych dyskusji nie byłoby takich 

agresywnych, bo ja myślę, że to jakby to jest takie pytanie, które jakby tą tezę, które tu 

stawiamy i jakby to, co chcemy przekazać w tej uchwale. No to jest jak spytać Polaka czy 

chce być głodny czy najedzony, prawda? Jakby jest bezsporne, ale mówię, ten czas jest taki, 

że no musieliście się Państwo liczyć z taką dyskusją. Tutaj Pan Henryk mówi, że każdy czas 

dla Polski jest dla niego ważny. Oczywiście, można by powiedzieć, że w 660 Ostrołęka 

została zniszczona doszczętnie przez Szwedów. Tylko ja nie wiem czy chcemy teraz do 

Szwedów wysyłać takie uchwały. Chciałem się jakby, żeby dodać jeszcze tego smaczku 

lokalnego to wydaje mi się, że warto było spotkać się na przykład z doktorem Kijowskim, 

skoro już wspominamy o jego książce i dopytać lub pokusić się o taką próbę kalkulacji, jakie 

to mogły być straty, bo jeżeli chodzi o Polskę, to te kalkulacje, ale gdzie pisze, to warto było 

zaznaczyć to w uchwale. Chodzi o to, że ta uchwała musi być lokalna. My tu nie 

przedkładamy, jako załącznika książki, tylko przedkładamy projekt uchwały. Ja wiem, że pan 

wpisał tą książkę, ale przecież przepisać te kilka zdań do tej uchwały i zrobić z tego lokalną 
uchwałę, żeby ta lokalna uchwała trafiła tam, gdzie chcemy ją wysłać, chcemy podjąć taką 
inicjatywę. Chcemy to ogłosić światu to warto trochę było jakby podejść do tematu lokalnie 

uważam bardziej i pokusić się o większą pracę niż przepisanie tytułu książki. Ale to nie 
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zmienia faktu, że jakby sama uchwała jest słuszna. Zabrakło trochę tego wyczucia czasu i 

kilku innych rzeczy, ale nie. No pewnie też nazwiska, które się podpisały na tej uchwale też 
mogą budzić jakieś i też nie chcę was obrazić panowie. Powiedziałem my, jako klub 

poprzemy tą uchwałę, chociaż kiedyś obiecałem, że nie będę popierał uchwał intencyjnych 

szczególnie niezwiązanych z miastem Ostrołęka, ale tutaj poprzemy, bo nie widzę innego 

wyjścia. Tu moralnie nie jestem, nie możemy być przeciw. Jeżeli Państwo teraz mają 
pretensje do Radnych, że są takie pytania czy oskarżenia. Jest jakaś kwota podana. Jaka to jest 

kwota? No skończmy z tym, bo to nie jest żadna kwota i kalkulacja. Tak chodzi o to, żebyście 

nie mieli Państwo żalu do radnych teraz, że tak się dzieje. proszę Panie Henryku, czy ja mogę 
skończyć. Jakby nie mam tu pretensji do jednych radnych czy drugich, do państwa też 
przecież o to nie mam pretensji, tylko mówię można było zrobić to trochę wcześniej lub 

trochę później po wyborach i nie byłoby w ogóle dyskusji. Temat mówię jest dla nas tak 

oczywisty Polaków, że nie powinno to wzbudzać większych rozmów, dziesięć minut i 

podejmujemy taką uchwałę. Ale too tylko tyle Panowie. Mam nadzieję, że się nie obraziliście 

na mnie, tylko taka sugestia.  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Stanisław Szatanek: Propozycja projektu uchwały 

przedstawiona przez Pana Mularczyka, cytuję: „nawiązując do uchwały sejmu 

Rzeczypospolitej Polskiej z dnia 14 września 2022 roku w sprawie dochodzenia przez Polskę 
zadośćuczynienia za szkody spowodowane przez Niemcy w czasie drugiej wojny światowej 

oraz uchwały Rady Ministrów z dnia 18 kwietnia 2023 roku w sprawie konieczności 

uregulowania w stosunkach polsko niemieckich. Kwestie reparacji odszkodowania 

zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska i Polacy ponieśli z powodu bezprawnej napaści 

Niemiec na Polskę w 1939 tysiąc roku oraz późniejszej okupacji niemieckiej wyraża swoje 

poparcie dla działań zmierzających do uzyskania zadośćuczynienia należnego Polsce  

od Niemiec za szkody wyrządzone w wyniku rozpętania II wojny światowej przez III Rzeszę 
Niemiecką. Przygotowana ów przedstawiona uchwała: §1 Nawiązując do uchwały Sejmu 

Rzeczypospolitej Polskiej z dnia 14 września 2022 roku w sprawie dochodzenia przez Polskę 
zadośćuczynienia za szkody spowodowane przez Niemcy w czasie II wojny światowej oraz 

uchwały Rady Ministrów z dnia 18 kwietnia 2023 roku w sprawie konieczności uregulowania 

w stosunkach polsko niemieckich kwestie reparacji odszkodowania z doświadczenia z tytułu 

strat, jakie Polacy i Polska, jako Państwo ponieśli z powodu bezprawnej napaści na Polskę 
1939 roku oraz późniejszej okupacji niemieckiej wyraża swoje poparcie dla działań 
zmierzających do uzyskania zadośćuczynienia należnego Polsce od Niemiec za szkody 

wyrządzone w wyniku rozpętania II wojny światowej przez III Rzeszę Niemiecką. Słuchając 

pewnie nie jesteście w stanie porównać słowo w słowo, ale gdybyście mieli przed sobą 
projekt  uchwały i pismo Pana Mularczyka, to jest po prostu dosłownie. Ja mogę cytować 
dalszą część propozycji uchwały Pana Mularczyka i uzasadnienie do uchwały i tak jak 

powiedziałem w swoim pierwszym wystąpieniu, w środkowej części uzasadnienie, do 

uchwały jest powiedzmy mowa o stratach, które poniosło Miasta Ostrołęka, ale żeby to 

wyglądało trochę ciekawiej, to ja Państwu przeczytam fragment pisma Pana Mularczyka: 

„mając na uwadze powyższe, zachęcam Państwa, jako przedstawicieli organów władzy 

samorządowej do aktywnego włączenia się w działania na rzecz propagowanie i utrwalania 

prawdy historycznej, jako najbardziej adekwatne działania pozwolę sobie zasugerować, punkt 

1 podjęcie uchwały wyrażający poparcie dla starań zmierzających do uzyskania odszkodowań 
za straty wojenne”. Czy pan Henryk Gut i ci koledzy radni, którzy podpisali się pod 

projektem uchwały, przepisali tą propozycję pana Mularczyka, czyli 1 punkt już wykonali, 

czyli wykonują zlecenie, punkt 2 upamiętnienie miejsc zbrodni niemieckich w państwa 

rejonie no to czynimy prawda na bieżąco i punkt 3 oszacowanie strat wojennych na obszarze 

państwa działalność, czyli na obszarze miasto Ostrołęki. No polecenie wykonane idealnie. I 

teraz mówienie, że to jest propozycja grupy Radnych to jest po prostu bezczelność. Moja 
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propozycja, którą zaproponowałem, albo Radni wycofają się z tej uchwały i przygotujemy tak 

jak powiedziałem sami taką uchwałę, gdzie powołamy się na uchwałę Sejmu 

Rzeczypospolitej Polskiej z 2022 roku, gdzie mówi się też o tak zwanych braku kompensat  

ze strony byłego Związku Radzieckiego w tej uchwale się mówi. Pan Ryszard Żukowski nie 

raczył wspomnieć o tym ani pan Henryk Hut, że właśnie sejm Rzeczypospolitej Polskiej  

w 2022 roku przyjmując taką uchwałę w końcowej jego fazie, ja mam mogę przeczytać 
Państwu: Sejm Rzeczypospolitej Polskiej stwierdza, że Polska nie otrzymała dotychczas 

stosownej kompensaty finansowej i zadośćuczynienia za straty materialne i niematerialne 

poniesione przez Państwo Polskie podczas II wojny światowej w wyniku agresji Związku 

Socjalistycznych Republik Sowieckich. Straty te wymagają określenia przedstawienia 

niezbędnego szacunku, który będzie powstawał podjęcie odpowiednich działań wobec 

Federacji Rosyjskiej, odpowiedniego zadośćuczynienia wymaga również ogrom krzywd 

wyrządzonych w obywatelom Polski. Okupacja przez Związek Radziecki terenów  

II Rzeczypospolitej skutkowała nie tylko cierpieniem spowodowanym represjami oraz 

wielotysięcznymi wywózkami na Sybir, lecz także masowymi morderstwami obywateli 

Polski, ludobójstwem w tym zbrodnią katyńską. Proszę Państwa a może przygotujemy 

wspólnie taką uchwałę, w której uwzględnimy, że my też żądamy zadośćuczynienia 

rekompensaty finansowej od byłego Związku Radzieckiego, czyli obecnie Rosji. Ja tylko 

przypomnę państwu, że wojska sowieckie opuściły teren Rzeczypospolitej Polskiej 17 

września 1993 roku. Okupacja trwała od 17 września 1939 roku można powiedzieć do 17 

września 1993 roku, 54 lata, to, co Państwo Radni sądzicie, albo nie sądzicie Polska poniosła 

straty z tego tytułu, czy nie poniosła to, jeśli powołujecie czy odwołujecie się do uchwały 

Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej, to bądźmy konsekwentni. Ale na sam koniec Panie 

Przewodniczący, ja bardzo proszę o 10 minut przerwy, żebyśmy mogli to jeszcze 

skonsultować.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Wysoka Rada oczywiście ja nie kończę 
dyskusji, jeżeli będzie lista mówców wyczerpana, ja zarządzę 15 minut przerwy żebyśmy się 
spotkali w klubach przedyskutowali jeszcze temat, także kontynuujemy dyskusję.  
Radny Henryk Gut: Ja tylko Jackowi chciałem powiedzieć, że przecież w uzasadnieniu 

uchwały i to jest autorska uchwała, nie przypisywanie. Owszem, nie ukrywam, że na źródłach 

pracuję, a to nie jest zabronione. Jeżeli źródłem dla mnie była Rada Miasta Wielunia i była 

zgoda na to, ja tylko pozmieniałem pewną kolejność, bo Polacy są przed Polską i tu się różni 

ta nasza uchwała właśnie. Dopiero dzisiaj mi na to zwrócono uwagę, dopiero dzisiaj. To nie 

jest to zabronione zresztą. W naszym uzasadnieniu podaje się źródła do uzasadnienia i są 
również wypisane. Również Miasto Ostrołęka należało do jednych z najbardziej zniszczonych 

miast województwa Warszawskiego, 75% w tabeli takiej jest tutaj w tej książce opisane, 

wojska niemieckie zajęły Ostrołękę 9 września 39’. Zobaczmy, że mamy o Ostrołęce tutaj, 

może Jacek nie czytał, to tutaj mówię, co zarządzili rekwizycje mebli, metali, futer 

wprowadzali poniżające dla Polaków zwyczaje ustąpienia z drogi schodzenia i tak dalej. 

Główne miejsce dokonywania niemieckich egzekucji w Ostrołęce wyłania się Wzgórze nad 

Narwią na cmentarzu katolickim. No przecież jest w uzasadnieniu to, no jak można mówić, że 

tutaj nie wysiliłeś się. Tyle napisałem czy trzeba więcej? No jest źródło podane to przecież w 

źródle więcej możemy. No tak się pisze teksty. Budynek znajdujący się przy ulicy Traugutta 

tutaj były również rozstrzeliwania, odnotowano także przypadki na górkach przy ulicy 

Poznańskiej. Ostrołęka ulega zniszczeniu głównie w wyniku nalotów lotnictwa niemieckiego 

i ostrzału artyleryjskiego. I tak dalej i tak dalej. Więc bardzo proszę mamy w uzasadnieniu 

tutaj odniesienie, no nie wiem, co jeszcze mam powiedzieć. No przecież proszę zobaczyć, jest 

źródło podane. Jest w uzasadnieniu, wystarczy przeczytać sobie tylko zajrzeć tu jest piękny 

artykuł Pana Jerzego Kijowskiego, z którym rozmawiałem oczywiście i skoro jest to dostępne 
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publicznej podaje się źródło, to spokojnie można cytować tutaj fragmenty, z jego książki 

właśnie cytowałem fragmenty w uzasadnieniu także, no więcej już nie dam rady powiedzieć.  
Radny Ryszard Żukowski: Jeżeli powstanie uchwała dotycząca napaści Sowietów na Polskę 
i wszelkiego rodzaju te konsekwencje i do dzisiaj właśnie mamy w swoich rodzinach. To ja 

chętnie będę za tym głosował. Powracając do tego, dlaczego nie 4 lata temu na przykład, 

kiedy była 80’rocznica, bo dopiero przecież wiemy dokładnie został w 3 tomach bardzo 

szczegółowo rozpracowany pokazany konkretnie, dokumentacja bardzo szczegółowa ze 

zdjęciami, również dotycząca właśnie raportu, więc na tej podstawie. I naprawdę nie 

przyświecało nam naprawdę jakieś tutaj ideologiczne podejście do tej sprawy. Uznaliśmy, że 

to jest sprawa ponad podziałami, jak tutaj zostało zaznaczone. Wydawało mi się, że tak to 

pójdzie. Po prostu nie zgadzam się z tymi wszystkimi wypowiedziami. Po prostu jakiegoś 
ataku i odnosili się do rządu i tam działań różnych jakichś tam pomówień, które tam związane 

jest. Proszę Państwa, ja przygotowuję się do dzisiejszej sesji poświęciłem z wielką 
przyjemnością bardzo dużo godzin, spierając, szukając właśnie, żeby właśnie móc 

uargumentować konkretami tutaj niczego nie wymyślałem. Opierałem się właśnie na tym, co 

specjaliści w tym względzie opracowali i proszę Państwa, ktoś tutaj z Państwa wspomniał, 

żeby to było w podręcznikach. Właśnie. Nie wiem czy znacie, przyzwoity Polak powinien się 
zapoznać z tym podręcznikiem profesora Wojciecha Roszkowskiego Historia i Teraźniejszość 
część 1, w tej części właśnie na ten temat bardzo wiele jest mowy. Właśnie zostało 

uszczegółowione w stosunku do podręczników dotychczas obowiązujących. Właśnie ten 

temat został poszerzony i bardzo pięknie uargumentowany. Profesor ceniony, także za czasów 

komuny również jego podręczniki były właśnie dla studentów, jakby obowiązującej chętnie z 

tego korzysta, nikt jego nie krytykował. Naraz, właśnie, kiedy pojawił się nowy przedmiot 

tutaj zaczął właśnie być niesamowity atak. Zachęcam do tego oczywiście proszę państwa, jak 

wysądowałem w naszym mieście, żadne liceum, ani technikum nie wzięło pod uwagę tego 

podręcznika tylko w naszym Liceum Klasycznym ten podręcznik jest obowiązujący w klasie I 

i II, i chciałem powiedzieć, że uczę tego przedmiotu i chciałem powiedzieć, że jest wielką 
przyjemnością i sam wiele się jeszcze dowiaduje, mimo że także historię skończyłem. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Zgodnie z umową za moment przerwa. 

Ja natomiast no nie chciałbym się zgodzić, że tu ktoś kogoś atakuje, wymieniamy poglądy i 

też jest w tej chwili okazja podziękować państwu Radnym za merytoryczną i naprawdę w 

miarę taką kulturalną dyskusję ze wzajemnym poszanowaniem. Powinniśmy być wzorem dla 

parlamentu, może i dla innych samorządów, bo my możemy się różnić światopoglądowo, ale 

ja dziękuję wam za to, że się szanujemy. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – ogłosił 20 min. przerwę. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – wznowił obrady po przewie. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wsparcia działań rządu Rzeczypospolitej Polskiej 

w sprawie reparacji odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła w 

związku  

z napaścią Niemiec na Polskę w 1939 roku oraz późniejszej okupacji. 

Głosowanie 

Za – 9  

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Radny Mariusz Popielarz: Panie Przewodniczący można? Uchwała nie została podjęta  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Dlaczego nie została podjęta?   

Radny Mariusz Popielarz: Większość osób nie wzięła udziału w głosowaniu. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Momencik a ja zapytam mecenasa. 

Witold Lewandowski Radca Prawny: Większość obecnych. 
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Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Czyli? Ile jest na liście uprawnionych 

osób do głosowania? 21. 9 jest za. Zarządzam 5minutową przerwę. Pan mecenas sprawdzi, 

czy będziemy potrzebowali 5 czy 10 minut, proszę nie rozchodzić się. Przypominam, że 

jesteśmy w punkcie 15.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – zarządził powtórne głosowanie. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wsparcia działań rządu Rzeczypospolitej Polskiej 

w sprawie reparacji odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła w 

związku  

z napaścią Niemiec na Polskę w 1939 roku oraz późniejszej okupacji. 

Głosowanie 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta. 

 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zawarcia 

porozumienia z Powiatem Przasnyskim w sprawie powierzenia zadań organizatora 

transportu zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich wraz z autopoprawką 
Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Mariusz Mierzejewski:. Komisja Gospodarki Komunalnej Infrastruktury 

Technicznej i Ochrony Środowiska pozytywnie rozpatrzyła w pierwszym czytaniu 

przedmiotowy projekt, mieliśmy 8 głosów za, przy braku głosów przeciwnych  

i wstrzymujących się. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: W tym projekcie uchwały chodzi przede wszystkim  

o podpisanie takiego porozumienia z Powiatem Przasnyskim, ponieważ powiat ten uruchamia 

nowe połączenie, tak zwany PKS możemy ją nazwać z Ostrołęką i chodzi o to, żeby te 

autobusy, które w ramach porozumienia zostaną uruchomione by mogłyby się zatrzymywać 
na terenie Miasta Ostrołęki na naszych przystankach. Mam już takie porozumienie podpisane 

z Powiatem Ostrołęckim, teraz Powiat Przasnyski chce uruchomić połączenie przez 

Krasnosielc  

do Ostrołęki. Myślę, że to też pokazuje, że to byłoby raz coś dobrego dla mieszkańców 

pokazuje, że te przewozy takie regionalne też stopniowo i powoli, ale się rozwijają. Wiecie 

państwo, jaką mamy sytuację w mieście. Nie mamy naszego PKSu już i teraz każde 

połączenie jest ważne, bo ono też zwiększa liczbę osób przyjeżdżających do Ostrołęki.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem Przasnyskim 

w sprawie powierzenia zadań organizatora transportu zbiorowego w powiatowych 

przewozach pasażerskich wraz z autopoprawką. 
Głosowanie 

Za – 19 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta. 

 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej Uchwałę  
Nr 709/LXXVIII/2023 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 marca 2023 r. w sprawie 

ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki 
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przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki 

obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 

doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania nagród ze specjalnego 

funduszu nagród oraz innych świadczeń dla nauczycieli szkół, przedszkoli i placówek 

oświatowych prowadzonych przez Miasto Ostrołęka wraz z autopoprawką.  
Sprawozdawca Komisji Oświaty Waldemar Popielarz: Ten projekt uchwały zakłada 

zwiększenie dodatku motywacyjnego o 2% dla nauczycieli zatrudnionych w ostrołęckich 

placówkach oświatowych. Taki pomysł zwiększenia dodatku został zaproponowany przez 

Miasto Ostrołęka z okazji obchodów 250 rocznicy utworzenia Komisji Edukacji Narodowej. 

Projekt ten został pozytywnie zaopiniowany przez dwa związki zawodowe Związek 

Nauczycielstwa Polskiego w Ostrołęce oraz NSZZ Solidarność pracowników oświaty  

i wychowania w Ostrołęce. Na posiedzeniu Komisji Oświaty projekt uchwały został 

przedstawiony przez Panią Prezydent Annę Gocłowską, a jeśli chodzi o wynik głosowania,  

to Komisja Oświaty pozytywnie rozpatrzyła projekt uchwały 8 głosami za, przy braku głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki:  Jako Przewodniczący, jako nauczyciel, 

chciałbym tu serdecznie podziękować siedzącemu tu po prawej stronie 

Wiceprzewodniczącemu Stanisławowi Szatankowi. Bo jak doskonale tutaj wszyscy wiemy,  

to w jakiś sposób zaczęło to się wszystko od kolegi Wiceprzewodniczącego Szatanka, napisał 

interpelację do Prezydenta Miasta o możliwość w jakiś sposób nagrodzenia nauczycieli  

w związku z 250 rocznicą właśnie Komisji Edukacji Narodowej, ale i 650leciem nadania 

praw miejskich. Również pragnę podziękować Panu Prezydentowi, że przychylił się do tej 

prośby Wiceprzewodniczącego Szatanka i nie tylko nauczyciele grono pedagogiczne, dużo i 

niedużo przy obecnych zarobkach nauczycieli, gdzie naprawdę ten zawód staje się troszeczkę 
traktowany przez rządzących po macoszemu. Ja nie muszę mówić, że to są niskie zarobki, 

wzrasta najniższa krajowa, te płacę się, spłaszczają. Nie może być tak, że nauczyciel, który 

zaczyna pracę w zawodzie, będzie zarabiał z całym szacunkiem, bo te osoby też ciężko 

pracują, ale Pani, która pracuje w szatni sprząta czy gotuje mówię z całym szacunkiem dla 

tych osób  

i nawet te niewielkie środki, bo to chyba tam wyjdzie w granicach około 1000 złotych, 

nauczyciele otrzymają w dodatku motywacyjnym, każdy nauczyciel będzie miał zwiększoną  
o 2% bodajże jak dobrze pamiętam tą uchwałę czytałem kilka dni temu Pani Prezydent  

do 31 sierpnia. Takie działanie również, które zostało dobrze odebrane przez nauczycieli 

Miasto zastosowało również taką opcję, podczas strajku nauczycieli i wtedy również w 

dodatku motywacyjnym Pan Prezydent zrekompensował te straty dla nauczycieli 

strajkujących. Dobrze również, że Miasto z okazji tych dwóch rocznic nie zapomina o 

pracownikach niepedagogicznych, bo dla nich również w październiku bodajże jednorazowe 

nagrody pieniężne wpłyną na konto. Także kończąc, kolego wiceprzewodniczący świetny 

pomysł  

w imieniu nauczycieli, pracowników pedagogicznych i niepedagogicznych dziękuję zarówno 

Panu jak i Prezydentowi.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej Uchwałę Nr 709/LXXVIII/2023 Rady Miasta 

Ostrołęki  

z dnia 30 marca 2023 r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek  

i szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, 

szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i 

godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania nagród ze specjalnego 
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funduszu nagród oraz innych świadczeń dla nauczycieli szkół, przedszkoli i placówek 

oświatowych prowadzonych przez Miasto Ostrołęka wraz z autopoprawką. 
Głosowanie 

Za – 19 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta. 

 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę  
w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023 – 2042. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2023 rok. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – prowadzenie obrad przekazał 

Wiceprzewodniczącemu Jakubowi Frydrykowi 

Sprawozdawca Komisji, Budżetu i Finansów Mariusza Popielarz: Prezydent Miasta 

Ostrołęki przedstawił pod obrady 2 projekty uchwał to jest projekt uchwały zapisany w 

punkcie nr 18 w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023 - 2042 oraz projekt 

uchwały Rady Miasta w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok. Projekty te 

zakładają zwiększenie dochodów w części gminnej o przeszło 27 000 000 złotych, 

zwiększenie dochodów w części powiatu o przeszło 5 200 000 złotych, zwiększenie 

wydatków gminy  

w budżecie o przeszło 7 800 000 i zwiększenie wydatków powiatu budżetu Miasta Ostrołęki n 

a 2023 rok o niespełna 10 000 000 złotych, ustala się deficyt budżetowy w wysokości 

29 901 891,06 z czego ze sprzedaży papierów ma zostać on pokryty ze sprzedaży papierów 

wartościowych wysokości 22 310 000 złotych, rozliczenie innych środków z udziałem 

środków publicznych w wysokości 3 788 110,68 oraz wolnych środków w wysokości 

3 813 708,38 ustala się przychody może już nie będę czytał. Powiem tylko, na czym te 

zmiany konkretnie polegają. Zmiany mają dotyczyć zwiększenia planu dochodów o łączną 
kwotę, niespełna 33 000 000, wprowadzenie subwencji ogólnej dla jednostek samorządu 

terytorialnego o kwotę łączną 30 000 000 złotych i tu ma nastąpić uzupełnienie planu 

wydatków urzędu o niespełna 12 000 000 złotych oraz zwiększenie planu wydatków 

jednostek organizacyjnych Miasta o kwotę 16 022 752 złote. Tutaj z takich większych kwot to 

1 500 000 wydatki na Zakład Pielęgnacyjno - Opiekuńczy. Mówię o takich bardziej 

znaczących kwotach. Ponadto ma nastąpić zwiększenie planu dochodów budżetowych 

realizowanych przez Urząd Miasta oraz jednostki budżetowe o łączną kwotę 1 708 118,82 

tutaj dużo wydatków dotyczy jednostek oświatowych. Następnie projekt ten zakłada 

zmniejszenie planu wydatków na zadaniach inwestycyjnych o łączną kwotę 16 805 000 jest to 

47 pozycji oraz zwiększenie planu wydatków na zadaniach inwestycyjnych o kwotę 
3 545 000. Ponadto zmiany tytułów zadań inwestycyjnych następują również w dwóch 

przypadkach i przesunięcie wydatków bieżących i inwestycyjnych obejmujące jednostki 

Urząd Miasta Zespół Placówek Wsparcia Dziennego i III  Liceum Ogólnokształcące. Komisje 

na swym posiedzeniu rozpatrywały te punkty porządku obrad i w punkcie 18 to jest 

rozpatrując projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej na 2023- 2042, komisja przyjęła w pierwszym czytaniu ten projekt głosami 6 za, 

przy braku głosów przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się. W przypadku punktu 19 to jest 

zmiany w uchwale budżetowej na 2023 rok, również 6 głosów za, brak głosów przeciwnych, 

1 głos wstrzymujący się. 
Skarbnik Miasta Aneta Leończyk: Szanowni Państwo, może ja odniosę się do 

autopoprawki, którą Państwo otrzymaliście, bo wszystkie wcześniejsze informacje to Pan 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił chyba, że będą jakieś pytania. 
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Jeżeli chodzi o samą autopoprawkę do projektu uchwały Rady Miasta w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na 2023 oraz w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023 - 

2042, dotyczą przede wszystkim zwiększenia planu dochodów o kwotę ponad 214 000, 

wynika to z wniosków złożonych przez przeważnie placówki oświatowe i zwiększamy plan 

dochodów w dziale 801, czyli oświata i wychowanie o kwotę 30 000 na realizację projektów 

w ramach kosztów pośrednich dotyczy to projektów realizowanych przez Zespół Szkół 

Zawodowych Nr 2, Zespół Szkół Zawodowych Nr 3 i Zespół Szkół Zawodowych Nr 4. 

Ponadto zwiększamy plan dochodów realizowanych przez jednostki budżetowe o kwotę 
ponad 184 000 dotyczy to Szkoły Podstawowej Nr 1, Szkoły Podstawowej Nr 5, Przedszkola 

Miejskiego NR 13, I Liceum Ogólnokształcącego oraz Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Rodzinie, zmiany te dotyczą wypracowanych przez jednostki dochodów i przeznaczenie ich 

na realizację i uzupełnienie planu w zakresie wydatków bieżących. Ponadto w autopoprawce 

wprowadzamy zmiany w zakresie przedsięwzięć majątkowych, które są ujęte w wieloletniej 

prognozie finansowej, zadań dotyczy to roku 2025 i obejmuje zadanie jak budowa 

południowej obwodnicy Miasta Ostrołęki i wykup nieruchomości, poprawę efektywności 

energetycznej i z 2025 roku te środki w kwocie 1 900 000 zostają przesunięte na zadanie 

dotyczące modernizacji budynku Biblioteki Publicznej w Ostrołęce przy ulicy Głowackiego 

w związku z uzyskaniem po prostu punktów w ramach projektów, bo Pani dyrektor chce 

złożyć projekt na realizację modernizacji Biblioteki. W projekcie uchwały budżetowej 

wprowadzamy paragraf, który dotyczy wprowadzenia zapisów odnoszących się do środków z 

tytułu opłat i kar środowiskowych.  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jakub Frydryk – otworzył dyskusję w tych dwóch 

punktach. 

Radny Grzegorz Gołaś: Mam pytania, jeśli można punkt 31 modernizacja pomieszczeń 
sanitarnych w budynkach socjalnych przy ulicy Sienkiewicza 46 - 48 czy tu chodzi o remont 

istniejących łazienek czy ewentualnie modernizację i przeniesienie tych łazienek albo 

konkretnych pomieszczeń mieszkalnych w tych blokach? I drugie pytanie udowa instalacji 

wodociągowej i kanalizacyjnej w terenie miasta Ostrołęki dział 900 zwiększenie środków 

wynika z konieczności zabezpieczenia środków na opracowanie dokumentacji na budowę 
brakującej sieci kanalizacyjnej przy ulicy Sienkiewicza. Panie prezydencie, mam takie 

pytanie, bo jak jeżdżę teraz po, Ostrołęce bardzo mi się podobają drogi nowe ułożone w tym 

roku, aż troszeczkę mi żal, że na Sienkiewicza jadę jak po bruku, to jest najgorsza chyba ulica  

w Ostrołęce- Sienkiewicza, poza ulicą jeszcze Słoneczną i Graniczną. To są najgorsze ulice, 

ale Kilińskiego oczywiście kolega ma rację, a Kilińskiego troszeczkę węższa, ulicą 
Sienkiewicza jeździ bardzo wiele osób. I po prostu rano jak się otwiera okno, to nie da się tam 

spać przy otwartym oknie, bo ciągle ciężarówki, autobusy walą o tą nierówno powierzchnię.  
W związku z powyższym mam pytanie, czy kiedy mniej więcej jest planowany remont tej 

ulicy? Ja wiem, że remont tej ulicy jest bardzo skomplikowany z uwagi na fakt, że pozostały 

tam stare rury, które trzeba po prostu wymienić, a dopiero zmienić tę wykładzinę. Do Pana 

takie pytanie, kiedy jest planowane, co jest planowane? O uchylenie rąbka tajemnicy.  

Prezydent Miasta  Łukasz Kulik: Panie radny, jeżeli chodzi o modernizację pomieszczeń 
sanitarnych, to tak jak jest napisane w uzasadnieniu chodzi o kwotę 30 000 złotych i zakres 

prac został zakwalifikowany, jako wydatki remontowe i ujęte zostanie w pracach bieżących   

i tu chodzi o budowę tych łazienek na terenie tych bloków socjalnych Sienkiewicza 46 – 48, 

tak to nam formalnie wychodzi z paragrafu, że to nie będzie zadanie inwestycyjne. Pierwotnie 

chcieliśmy zrobić zadanie inwestycyjne, wymianę kompletnie całego węzła na tych blokach. 

No, ale to za duże jest wyzwanie w tej chwili i wiadomo, myślę, że miasto bardzo wiele 

zrobiło w ciągu ostatnich 5 lat dla mieszkańców bloków socjalnych mamy tą modernizację  
na Sienkiewicza i na Padlewskiego i to naprawdę przyzwoicie wygląda. I teraz przeznaczanie 

kolejnych środków na podniesienie standardu, ale powiedzmy w mniejszej skali. Natomiast, 
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jeżeli chodzi o ulicę Sienkiewicza, to tutaj słusznie Pan zauważył priorytetem jest wymiana 

rur azbestowych na wysokości chyba Szkoły Podstawowej Nr 6, to jest ten kawałek, który 

tam nam został. Zrealizowaliśmy postępowanie na przygotowanie dokumentacji projektowej, 

dostaliśmy 3 oferty. Mamy jednego oferenta tutaj z Ostrołęki, który zgodził się wykonać tę 
dokumentację. Ja myślę, że przez okres zimowy bylibyśmy w stanie wykonać  
tę dokumentację na przebudowę tego kawałka. No i po przebudowie tego kawałka wtedy 

Sienkiewicza i wymiana dywanika na nowy. Ale dopiero po wymianie tego wodociągu 

azbestowego, bo bez tego to sam Pan wie, że to nie ma sensu. Kwota przewidziana na 

zadanie, nie pamiętam dokładnie czy to 40 parę tysięcy złotych, tak mniej więcej wycenił ten 

oferent to jest racjonalna kwota i wypadałoby zrobić tą Sienkiewicza, w zakresie tej wody, a 

sam Pan wie, że jak zrobimy wodę, to będzie trzeba zaraz asfalt wymieniać. I tak, więc to jest 

kolejne zadanie remontowe, które będzie realizowane w mieście.  

Radny Mariusz Popielarz: Panie prezydencie chciałbym dopytać o pozycję na liście 

inwestycji, gdzie zmniejszony został plan wydatków, to jest pozycja 40 oddymianie klatek 

schodowych w budynku ZSZ Nr 1. Ta inwestycja mnie trochę interesuje, bo to już kolejny 

rok, jak przymierzamy się, jako samorząd do realizacji tego zadania i nic z tego nie wychodzi. 

Tam są bodajże zalecenia Państwowej Straży Pożarnej, żeby to zadanie zrealizować po 

kontroli, która miała miejsce i ważne z punktu widzenia bezpieczeństwa uczniów i 

pracowników tej szkoły. Proszę powiedzieć coś na ten temat, że z informacji, którą mamy 

tutaj przedstawioną w dokumencie wynika, że przeprowadzone postępowanie unieważniono 

ze względu na koszt przekraczający założony budżet na to zadanie, byłby Pan uprzejmy 

powiedzieć, o jaką kwotę to przekraczało? Ile pieniędzy zabrakło? 

Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Powiem szczerze, nie jestem w stanie Panu w tym 

momencie odpowiedzieć na to pytanie. O ile ta kwota zapytania przekraczała te 790 000. 

Natomiast, co do samego zadania ma Pan rację to jest takie zalecenie, które mamy z 

Państwowej Straży Pożarnej i teraz akurat te zadanie porządkujemy na jesieni, bo mam 

świadomość, że nie jesteśmy w stanie go przeprowadzić w okresie zimowym, bo szkoła musi 

funkcjonować, więc automatycznie zostanie przeniesiony jak przyszłymi nadzieję, że w 

przyszłym roku nie tylko ta inwestycja oświatowa, ale też inne inwestycje oświatowe zostaną 
zrealizowane. Mamy oprócz tego z ZSZ Nr 4 podobną sytuację. Mamy można powiedzieć, że 

generalnie wszędzie w oświacie taką sytuację, że powinniśmy przestać robić drogi, a zacząć 
robić, remontować istniejące budynki. No, ale chyba sami Państwo wiecie, że po 5 latach to 

robimy to, co musimy, a nie to, co byśmy chcieli do końca i tu jest niestety problem, bo tych 

środków permanentnie brak.  

Radny Adam Kurpiewski: Ja chciałem się zapytać w zmianach w autopoprawce jest 

budowa południowej obwodnicy miasta Ostrołęki wraz z budową obiektu mostowego przez 

rzekę Narew. Chciałem się dowiedzieć, na jakim etapie jest ten projekt, bo dość ważny jest 

dla nas. No i może też zapytać o tą poprawę efektywności energetycznej poprzez 

modernizację oświetlenia ulicznego. Też, na jakim etapie, ile nam zostało i, które te latarnie 

wymieniliśmy. 

Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Jeżeli chodzi najpierw o obwodnicę, to jesteśmy na tym 

etapie, że czekamy. Wysłaliśmy już bodajże trzeci raz poprawiony raport oddziaływania  

na środowisko związane z obwodnicą. Ja mam nadzieję, że całą decyzję środowiskową  
w październiku otrzymamy tą i to będzie ten krok milowy. I wtedy tak naprawdę może nie 

tyle, że przystępujemy do samego projektowania, co już mamy tą koncepcję przygotowaną  
i przystępujemy faktycznie do działania. Pani Wiceprezydent Głosek zajmuję się tym 

osobiście i teraz też patrzymy na to, co byśmy mogli zrobić, żeby jeszcze przyspieszyć ten 

proces. Ta środowiskowa jest najważniejsza, bo tam były te wszystkie wytyczne. Mogę tylko 

powiedzieć, niektórym z Państwa mówiłem, że pierwotnie były zakładane w trakcie budowy 

obwodnicy już na terenie tutaj w okolicach Pomianu trzy mini obiekty mostowe. Na szczęście 
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udało się przekonać się osoby odpowiadające za raport żebyśmy nie musieli ich budować 
także został na tam tylko jeden przepust do wykonania przez ten kanał taki rów melioracyjny, 

który jest. Pozostałe obiekty nam się udało wyeliminować to też jest duża oszczędność przy 

samej inwestycji. No i teraz czekamy, jeżeli to będzie październik, to tak naprawdę nie wiem, 

wiosna przyszłego roku byśmy chcieli już mieć jakieś konkrety. To też jest tak, że ta 

inwestycja podzielona została. My prosiliśmy, żeby podzielić ją na dwie części. Jedna część 
to jest budowa mostu wraz z rondem na Sienkiewicza na końcu, a druga część to jest budowa 

tego brakującego kawałka obwodnicy od istniejącej ulicy do ronda na Sienkiewicza, żeby też 
ewentualnie podzielić te zadanie i zacząć jakby w dwóch etapach naraz tak, żeby dwie firmy 

się spotkały w jednym miejscu zaczęły to realizować, ale to jeszcze przed nami. Drugie 

pytanie, jeżeli chodzi o oświetlenie. To w tej chwili mamy rozstrzygnięte postępowanie na 

Piłsudskiego, na Hallera zostało unieważnione, ale będziemy puszczać jeszcze raz, wiem, że 

jest chyba w trakcie park miejski. Dziś weszli na osiedlu Centrum na wymiany oświetlenia na 

ulicę na Grota Roweckiego. Złożyliśmy taki wniosek o dofinansowanie wymiany samych 

opraw oświetleniowych, bo ukazał się taki program i złożyliśmy wniosek o wymianę 1000 

opraw. To znaczy chcemy zostawić stare latarnie te stalowe, które mamy i po prostu 

wymienić na nich same te końcówki to jakby się udało, to też będzie wymiana oświetlenia na 

terenie pozostałych części Miasta, czy chociażby tak jak mamy to nie wiem na osiedlu 

Pomian czy Bursztynowym gdzie mamy lampy tak naprawdę Rada Osiedla pisała w 

poprzednich latach o wymianę samych końcówek jeden do jednego bez wymiany słupów. Z 

tego, co wiem, to Marcin Szkudelski jeszcze przygotowuje w tej chwili Goworowską. Mamy 

planach jest Fieldorfa Nila i tutaj zrobić ten kawałek do galerii Alius. Chcielibyśmy jeszcze 

zrobić 11 Listopada do skrzyżowania z Hallera tak, bo tutaj jest skrzyżowanie zrobiona ten 

kawałek ciągle jest na betonowych słupach. No i później stopniowo iść bardziej w tą drugą 
stronę, bo później mamy też 11 Listopada do mleczarni i bodajże Jana Pawła, latarnie są, 
jakie są prawda. Został tam jeszcze kawałek Steyera chyba do zrobienia, bo ostatnio jechałem 

i tam było te 9 chyba latarni starych i dokładnie od Steyera  od Sikorskiego do galerii ten 

kawałek został. Staramy się Panie Przewodniczący wymieniać te oświetlenie, no myślę, że to 

jest dużo bardziej efektywniejsze niż budowa instalacji fotowoltaicznych na dziś dzień i 

myślę, że tą założoną zniżkę dotyczącą oświetlenia osiągniemy, dotyczącą spadku opłacało 

się trochę się opłat za oświetlenie za energię elektryczną osiągniemy. Natomiast niewątpliwie 

jest to trudne, bo sam Pan wie,że pieniądze z krajowego planu odbudowy dalej nie zostały 

uruchomione i tak naprawdę wszystkie samorządy czekają na to, jak na przysłowiowy 

dotykowy zastrzyk pieniędzy, ale poczekamy. Zobaczymy już niedługo.  

Radny Henryk Gut: Panie prezydencie, w związku z wypowiedzią Pańską przypomniała 

mi się tu potrzeba mieszkańców z ulicy Celnej. Tam jest problem z oświetleniem. To jest taka 

lampa przy ulicy przy bloku OPECu Ona była naprawiona, stara to już stary ten słup jest i nie 

wiadomo, czy tam się uszkodziła lampa sama czy tam ktoś to wyłącza? Jakby ktoś mógł to 

sprawdzić? Wieczorem mieszkańcy mają problem, a mieszka tam Pan, który rzeczywiście też 
wieczorem już dobrze nie widzi, więc no jest bardzo duże utrudnienie. 

Prezydent Miasta  Łukasz Kulik: Wysłałem  wiadomość do osoby, która się tym zajmuje. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jakub Frydryk: Ja mam pytanie, ja już to pytanie 

zadałem na Komisji Budżetu i Finansów, jeśli dobrze pamiętam albo na Komisji Technicznej 

chodzi mi o dział numer 700 i punkt dotyczący kar i odszkodowań na rzecz osób fizycznych  

i prawnych. Są tam takie dosyć dwie duże kwoty: kwota 800 748 złotych i kwota 230 000 

złotych. Ja bym poprosił jeszcze o jakieś wprowadzenie, z jakiego okresu są te sprawy, które 

się toczyły i odszkodowania, jakich ewentualnie działek dotyczą. 
Anna Wasiewicz p.o. Dyrektora Wdziały Gospodarki Nieruchomościami: Szanowni 

Państwo, a więc tak na chwilę obecną zakończyły się negocjacje w sprawie wypłaty 

odszkodowania za działki gruntu, które w wyniku decyzji po działowych przeszły na 
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własność Miasta Ostrołęki. Są to działki drogowe, które są w planie zagospodarowania 

przestrzennego przeznaczone pod tą drogę i tak, na tą kwotę składają się na dzień dzisiejszy 

działki na Osiedlu Pomian i Targowej. Sumarycznie jest to 800 748 tak jak mówię na dzień 
dzisiejszy, bo mamy zobowiązania do, tak naprawdę jedna decyzja, która została już wydana 

4 września musimy zapłacić pieniążki do 11 października. Ta kwota, o którą Przewodniczący 

pytał na komisji, ·z czego wynika ta dopłata wróciła do nas też sprawa z 2016 roku na mocy 

decyzji podziałowej wydanej na wniosek strony działki na ulicy Goworowskiej przeszły na 

własność Miasta. W 17’ roku Prezydent wydał decyzję ustalającą wysokość odszkodowania 

na kwotę 486 200 złotych. Strona odwołała się od tej decyzji do wojewody, wojewoda 

utrzymał tą decyzję i w tym momencie zostało wypłacone to stronie te odszkodowanie w 

takiej wysokości. Nie mniej jednak strona zaskarżyła tę decyzję do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego i tam sąd wojewódzki zaskarżył tę decyzję wojewody i naszą. Sprawa 

została, że tak powiem skierowana do ponownego rozpatrzenia i został sporządzony nowy 

operat. Strona zaskarżyła z operat do Komisji odpowiedzialności zawodowej. I tak naprawdę 
pod koniec czerwca dostaliśmy informacje, że operat jest sporządzony prawidłowo i że 

możemy wszcząć postępowanie, żeby tak dopłacić jeszcze wnioskodawcy kwotę 
odszkodowania, 10 lipca został sporządzony operat i kwota, na jaką opiewa to jest 819 398 

złotych. W sumie musimy dopłacić wnioskodawcy właśnie do 11 października 333 198 

złotych, to są sprawy, które są tak naprawdę na już. Ale w wydziale procedowane są jeszcze 

trzy inne na wniosek w dwóch prowadzimy negocjacje i tak naprawdę, jeżeli nie dojdziemy 

do konsensusu to strona ma prawo o wniesienie o wydanie decyzji administracyjnej, więc jak 

decyzja stanie się ostateczna mamy 14 dni na wypłatę odszkodowania.  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jakub Frydryk – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2023 – 2042 wraz z autopoprawką.  
Głosowanie 

Za – 15 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 1 

Uchwała została podjęta. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jakub Frydryk – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok wraz z 

autopoprawką. 
Głosowanie 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 1 

Uchwała została podjęta. 

 

20. Rozpatrzenie sprawozdania Straży Miejskiej Ostrołęki z realizacji zadań 

ustawowych za rok 2022. 

Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Mariusz 
Mierzejewski: Komisja rozpatrywała to sprawozdanie, zaopiniowała je pozytywnie 6 

głosami za, przy braku przeciwnych i wstrzymujących się. 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jakub Frydryk – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Komendant Straży Miejskiej Ryszard Kowalewski: Przedłożyłem sprawozdanie  

z działalności Straży Miejskiej za 2022 rok, rok trudny pandemiczny, pełen obostrzeń. Mimo 

tych wszystkich obostrzeń strażnicy realizowali zadania zarówno z zakresu ustawy o strażach 

gminnych jak i również uczestniczyli w działaniach wspólnych od czerwca 2020 roku,  

w działaniach z policją by wspólne patrole rozwiązywali wiele problemów z zakresu ruchu 
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drogowego, z zakresu ochrony środowiska, również strażnicy uczestniczyli, zabezpieczali 

różne imprezy sportowe, uroczystości Państwowe, kościelne zarówno Miasta, jak i innych 

jednostek. Strażnicy współpracowali również z innymi wydziałami, między innymi  

z Wydziałem Oświaty. Tutaj konkretnie chodzi o ustalanie osób, które uchylają się  
od obowiązku szkolnego. To również działania na rzecz osób nietrzeźwych tutaj przy tym 

punkcie się troszeczkę zatrzymam i powiem, że są to trudne działania ze względu na to, że to 

są osoby bezdomne. Interwencje trwają dosyć długo. Na dzień dzisiejszy nie ma Izby 

wytrzeźwień, nie było. Prawdopodobnie nie będzie. Musimy we własnym zakresie. Dodam 

mamy bardzo dobrą współpracę z policją, są wspólne działania, co ułatwia nam 

rozwiązywanie problemów z bezdomnymi. Od października będzie okres ochronny, gdzie 

tych bezdomnych czy osób spożywających czy nietrzeźwych można umieszczać w ośrodku 

przy ulicy Kołobrzeskiej dla osób bezdomnych. Na dzień dzisiejszy jest to problem. Nie 

wszyscy kwalifikują się do osadzenia w przypadkach, gdzie dokonują zakłócenia porządku 

publicznego, są agresywni i tak dalej. Takie osoby są zatrzymywane czy na ten przysłowiowy 

dołek w policji, bo innej możliwości nie ma, problemem jest, co zrobić z tymi osobami, które 

są po spożyciu alkoholu, leżą pod śmietnikami na przystankach i tak dalej. Rozwiązujemy to 

we własnym zakresie, no staramy się czy w poprzednich latach czy w tym roku nawet 

przywozimy do siedziby Straży Miejskiej. No nie ma po prostu gdzie ich umieścić. Z chwilą, 
kiedy wytrzeźwieją, po prostu odchodzą dalej. Tutaj powiem, że postępowanie mandatowe 

czy wnioski do sądu nie wchodzą w grę. To są osobie bezdomne, które nie posiadają żadnych 

dochodów, ani miejsca zamieszkania czy zameldowania. Wiem, że były dwa mandaty 

nałożone za spożywanie alkoholu niestety te kwoty w drodze egzekucji musi ponieść i 

poniosło Miasto także to jest problem aczkolwiek staramy się rozwiązywać ten temat. W 

2022 było 498 interwencji w stosunku do osób spożywających alkohol w miejscach 

publicznych, nałożono 73 mandaty karne na kwotę łączną 7 900 złotych, wobec 425 osób 

zastosowano pouczenia. Tutaj, będąc jeszcze przy osobach bezdomnych spożywających 

alkohol, problemem również jest miejsce, gdzie można by było umieszczać kobiety, niestety 

są wśród bezdomnych, spożywających alkohol jest 4 czy 5 kobiet, na ulicy Kołobrzeskiej nie 

są przyjmowane. To jest to środek przeznaczony dla mężczyzn. No i tu jest problem, na ile 

można było rozwiązać ten problem jedną osobę, żeśmy wywieźli do Płocka. Oczywiście w 

ramach nie tyle nielegalnych, co do ośrodka, do tego przeznaczonego, jedną osobę do koło 

Pułtuska. Niestety przychodzą następne osoby. To jest koło zamknięte, część odeszła z 

przyczyn naturalnych. Dlatego to, co możliwe w granicach prawa, będziemy wykonywać czy 

wspólnie, czy razem tu z kolegamiz Policji, na ile będą pozwalały możliwości i środki 

będziemy starać się ten problem rozwiązać, ale tak jak powiedziałem, w przypadku gdyby ta 

izba wytrzeźwień była, nie było problemu. Można było te osoby przewieźć do Izby 

wytrzeźwień. Wtedy nie byłoby problemu z czy leżenia na przystankach, co miało miejsce w 

zeszłym roku, czy w poprzednim jeszcze roku. No taka sytuacja jest, jaka jest. Robimy 

wszystko, żeby jakoś zahamować ten proceder na ile pozwala prawo. Chciałbym podkreślić, 
tutaj jest kolega z Policji, Radny Gołaś na bardzo dobrą współpracę z policją są patrole 

mieszane, gdzie jest łatwość dokonywania czynności różnych. Dzisiaj też jest od 14 patrol, 

nasz strażnik miejski będzie uczestniczył w patrolu z policją do zadań tam przydzielonych 

przez dyżurnego czy naczelników wydziału patrolowego, jak również nie zaniedbując 

naszych obowiązków. Ja uczestniczę dosyć często w spotkaniach z komendantem ustalamy 

priorytety czy zadania. Wczoraj też byłem, dlatego chciałem stanowczo podkreślić, że ta 

współpraca jest bardzo dobra na szczeblu komendantów czy na szczeblu patrolowym. Jeśli 
chodzi o interwencję w 2022 roku liczba podjętych interwencji to około 3000 nie są tu 

uwzględnione interwencje w działań wspólnych z policją wiadomo, że to była inicjatywa 

policyjna strażnicy wspierają i pomagają w działaniach i rozwiązywaniach problemów na 

mieście w zakresie bezpieczeństwa jak i porządku publicznego. Jeśli chodzi o mandaty, 



29 

 

mandatów było nałożonych 406 na kwotę 56 450 zł, jeśli chodzi o środki oddziaływania 

wychowawczego było 1893 i tutaj z doświadczenia, wiem, że pouczenia nie skutkują już 
wobec niektórych osób, dlatego poleciłem strażnikom, chociaż nie mam takich uprawnień, 
nikt nie ma takich uprawnień, żeby nakładać mandaty jednak poleciłem, w tym roku do 

obecnego okresu tych mandatów jest dwukrotnie więcej, bo około 100 000. Strażnicy, jeśli 
chodzi o działanie jeszcze również to warte podkreślenia nadzorują pracę osób skazanych 

wyrokiem Sądu w Ostrołęce na prace społeczno użyteczne na rzecz Miasta. To jest 

sporządzona dokumentacja. Osoby przychodzą wiadomym jest, że nie są to osoby etatowe. 

Niemniej jednak jest ścisły nadzór nad nimi, podlega weryfikacji rozliczeń i tak dalej z 

sądem. Wykonują oni różne zadania od sprzątania nieczystości czy jakiś wysypisk śmieci i 

tak dalej poprzez prace remontowe w Urzędzie czy w innych instytucjach, na cmentarzu 

wiem, że takie były w szpitalu starym dokonuje się remontów. Nie wszyscy się nadają do tego 

wiadomo, ale ci, którzy mają jakieś tam pojęcie z zakresu budowlanki czy doświadczenie, 

staramy się tam wykonywać, żeby jakoś Miasto nie ponosiło z tego tytułu jakiś tam kosztów. 

Tych skazanych w zeszłym roku było 274 osoby. Z różnych powodów tu nie chciałbym 

mówić, po prostu są skazani wyrokami sądu mają obowiązek odpracować to. Różnie, to bywa 

nie wszyscy chcą odpracowywać, co miesiąc sporządzany jest raport do sądu. Wobec osób 

unikających odpracowywania i tak dalej z tego, co wiem, sądy zamieniają na areszt 

tymczasowy 30 dni chyba w Przytułach innej możliwości nie ma, nie są to osoby, które 

pracują nie mają dochodów także innej możliwości nie ma wyegzekwować tych wyroków 

tylko poprzez środki takie jak powiedziałem. Mogę dodać, że w zeszłym roku stan 

zatrudnienia był w 16 strażników 3 osoby były na zwolnieniach długoterminowych, także do 

czynnej służby do pracy codziennej było 12-13 osób, w tym roku jest więcej jest 17 osób na 

dzień dzisiejszy. Jutro są cztery patrole na rano także jest większa możliwość 
wyegzekwowania przepisów zarówno z ruchu drogowego, ale również w placówkach 

oświatowych. Staramy się również tam docierać ze względu na to, tu podczas jednej sesji 

Pana Radny Gut mówił o paleniu papierosów. Głównie przed szkołą ZSZ Nr 1 staramy się też 
problem rozwiązać. Nie tyle może restrykcyjnie, ale docierać, docieramy do dyrekcji szkół, 

bowiem tu wspólne działania mogą jakiś przynieść efekt, same działania straży czy policji 

niewiele się zdadzą, muszą tu również być zaangażowane instytucje typu szkoła, pedagodzy i 

tak dalej i tak dalej. Wiadomym jest, że nie bardzo to wygląda. Nie mniej mamy to na 

uwadze. Będziemy to realizować częściej, przynajmniej w przerwach będę kierował patrole, 

żeby po prostu wyegzekwować te przepisy odnośnie palenia papierosów.  

To tyle, jeśli chodzi w skrócie, jeśli są pytania bardzo proszę.  
Radny Jan Rzewnicki: Chciałem spytać o taką kwestię, ponieważ w ostatnim okresie zostały 

oddane piękne place zabaw na Osiedlu Kwiatowym na Osiedlu Centrum, też przy Szkole 

Podstawowej Nr 10 i te parki kieszonkowe no i pamiętam jak to było wcześniej przed 

remontem, zwłaszcza ten plac zabaw na Osiedlu Kwiatowym był dewastowany przez no 

nieznane osoby i chciałbym spytać właśnie, czy te nowe obiekty w jakiś sposób są objęte 

takim szczególnym nadzorem? Czy tam są jakieś kamery, czy możemy w jakiś sposób 

zabezpieczyć, żeby tak piękne obiekty nie zostały znowu zdewastowane?  

Komendant Straży Miejskiej Ryszard Kowalewski: Wiem, znam ten problem. To nie tylko 

dotyczy tego miejsca, ale również innych miejsc parku i tak dalej. Złośliwość ludzka nie zna 

granic. Wiem, że park niedawno na dniach, był oddany do użytku jeden hamak był zerwany 

i tak dalej. Obejmiemy to częstszym patrolowanie. Z tego, co wiemy, będzie zainstalowana 

tam kamera także będzie większa możliwość kontroli nad tym miejscem, tym bardziej, że to 

miejsce jest nowe, ładne, przeznaczone dla dzieci czy młodzieży do przebywania, także to 

miejsce będzie objęte nadzorem, tak jak i wiele innych, bo tak jak powiedziałem, jest wiele 

takich miejsc to jest park miejski, park na Bursztynowej, gdzie gromadzą się tak, jak 
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powiedziałem wcześniej więcej mamy tych patroli także będą częstsze obserwacje tych 

miejsc. Myślę, że to przyniesie jakiś skutek. 

Pan Radny Mariusz Popielarz: Panie Komendancie, ja mam takie pytanie, znaczy pytanie, 

może na początek uwagę. Nie ukrywam, że widzę, że Straż Miejska w dużej mierze nie 

stosuje kar w postaci mandatów karnych, co mnie cieszy, bo jednak to powinna być jakaś 
ostateczność, a pouczenia i wszelkie inne środki oddziaływania powinny być stosowane 

częściej wtedy, kiedy widzimy, że ktoś wyraża skruchę, prawda? I ma świadomość tego, że 

coś złego zrobił, to można wtedy mam takie wrażenie odstąpić od nałożenia mandatu. 

Natomiast, kiedy ktoś w sposób jawny czy oczywisty, złamał prawo i nie ma tej świadomości 

wtedy uważam, że ten mandat jest konieczny. Stąd, jakby cieszę się, że tak jest, natomiast 

chcę zwrócić uwagę na ochronę środowiska tą część, którą tutaj mamy. Ja bym apelował o to, 

żeby w przyszłości, jeśli jest taka możliwość, bo to są oczywiście kwestie organizacyjne, 

czasu pracy, możliwości to przeprowadzać większą ilość kontroli być może wspólnie z 

właściwym wydziałem Urzędu Miasta, bo jednak widać, że daje się zauważyć w sezonie 

grzewczym szczególnie, że w wielu miejscach palone są śmieci, które zanieczyszczają 
powietrze w naszym mieście, stąd widzę konieczność przeprowadzania takich kontroli 

częściej i bardzo bym o to prosił, jeśli jest taka możliwość. 
Komendant Straży Miejskiej Ryszard Kowalewski: Ja bym się odniósł do tej sytuacji,  

to zgadzam się z Panem radnym Popielarzem. W poprzednich latach tych kontroli było dosyć 
dużo, żeśmy kładli nacisk na spalanie w piecach. Niestety różnie to bywa, w zeszłym roku  

z wiadomych względów, wszyscy wiecie brakiem węgla zostały dopuszczone inne paliwa, 

które nie powinny być dopuszczone do spalania i tych kontroli było mniej. Także przyjmując 

to do wiadomości, wiem, że sezon grzewczy się zbliża, dlatego będziemy częściej odwiedzać. 
Tym bardziej wiem, że dla lada dzień chyba czy tam w niedługim czasie będą rozszerzone 

kompetencje Straży Miejskiej, między innymi w tym zakresie większe uprawnienia, także 

uwzględnimy to w działaniach w najbliższym czasie w okresie grzewczym.  

Radny Grzegorz Gołaś: Oczywiście zgadzam się tu z Panem całkowicie, że współpraca 

Straży Miejskiej z Policją jest na bardzo wysokim poziomie. Była, jest i moim zdaniem 

będzie. Proszę Państwa, Pan komendant przekazał tutaj temat zwiększonej ilości przychodów 

z tytułu wypisanych mandatów karnych zgadzam się całkowicie z Panem komendantem, że 

nieraz trzeba zastosować postępowanie mandatowe, a nieraz nawet wniosek do sądu z uwagi 

na fakt, że funkcjonariusz jest to człowiek w mundurze, który raz zwracał uwagę drugi, trzeci 

i to nie skutkuje to wiecznie prosił człowieka nie będzie powinien takie stosować te 

postępowanie, a gradacja kar jest jak najlepszym środkiem wychowawczym. Na początku się 
zwraca uwagę. Później się poucza, później się stosuje postępowania mandatowe, a na końcu 

się stosuje wniosek do sądu. Jest to naturalne i normalne. I tak to powinno wyglądać. Panie 

komendancie współpraca z Policją jest na bardzo wysokim poziomie. Tych interwencji jest 

bardzo dużo. Pan się tutaj przejmuje osobami bezdomnymi. Jest to problem, jest był i będzie z 

uwagi na fakt, że większość tych osób bezdomnych, którzy są na terenie Miasta Ostrołęki, to 

nie są tylko konkretnie mieszkańcy Ostrołęki. Oni tu przybyli, bo tu jest im dobrze wygodnie 

kontaktują się z sobą, jedni wyjadą następni przyjeżdżają oni, rotują między miastami i 

największym problemem jest to, że oni nie chcą podejmować jakichkolwiek terapii. Co z 

tego, że oni nawet zostaną osadzeni do wytrzeźwienia? Wytrzeźwieją zapewni im się pomoc 

medyczną i na drugi dzień rano wychodzi, robi to samo, nie ma w chwili obecnej możliwości 

zmuszenia ich do leczenia, chociaż przepisy idą w tym kierunku z ustaw, które zobowiążą po 

części te osoby do leczenia i dzięki Bogu. I oby w tym kierunku to poszło, bo co 

najważniejsze oni sobie marnują życie tym alkoholem sobie i innym. Nawet nie są świadomi 

tego, że niszczą sobie swoje życie i zdrowie i innym także Panie komendancie. Chciałbym 

Panu podziękować Panu i przez pana wszystkim strażnikom za działanie za to, że nie ma 

telefonów typu ukarani mandatem fotoradarów. Jak powiedziałem na początku naszej tutaj 
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kadencji, że Straż Miejska została zepsuta tylko i wyłącznie fotoradarami i karami, które 

musieli nakładać strażnicy. To jest błąd ustawowy ł, że Straż Miejska została dopuszczona do 

stawiania mandatów. Straż Miejska gminna, proszę Państwa, Straż Miejska jest od tego, żeby 

służyć i pomagać mieszkańcom danej miejscowości. Pierwsze służyć i pomagać, a jeżeli to 

nie przynosi skutku również wyciągać konsekwencje karne. Ale to proszę Państwa, w 

ostatnim momencie, jak tu Pan Radny powiedział także dziękuję Panu. Chciałbym 

podziękować wszystkim strażnikom, jestem ich kolegą, a zarazem po części radnym, czyli 

jakby po części przełożonym dziękuję bardzo za to i chciałbym, jako mieszkaniec Miasta 

Ostrołęki podziękować za ich ciężką pracę. Nie ma na nich skarg, nikt nie dzwoni, a jeżeli coś 
się już wydarzy, to jest załatwiane na zasadzie rozmowy i wytłumaczenia tym osobom. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jakub Frydryk – poddał pod głosowanie przyjęcie 

sprawozdania Straży Miejskiej Ostrołęki z realizacji zadań ustawowych za rok 2022. 

Głosowanie 

Za – 16 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Sprawozdanie zostało przyjęte. 

 

21. Rozpatrzenie raportu z wykonania Miejskiego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 

2022. 

Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciecha 
Parzychowski: Szanowni Państwo komisja rozpatrzyła raport z wykonania Miejskiego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii za rok 2022. Na Komisji większych uwag nie było, dyskusji również nie było. 

Komisja wnioskuje o przyjęcie raportu przez Radę Miasta Ostrołęki głosami 6 za, przy braku 

głosów przeciwnych  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jakub Frydryk –  otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jakub Frydryk – poddał pod głosowanie przyjęcie 

raportu z wykonania Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2022. 

Głosowanie 

Za – 15 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Raport został przyjęty. 

 

22. Rozpatrzenie informacji z realizacji zadań ujętych w „Programie wspierania rodziny 

i rozwoju pieczy zastępczej w mieście Ostrołęka na lata 2022 – 2024” za 2022 rok. 

Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciecha 

Parzychowski: 
System pieczy zastępczej to zespół osób, instytucji i działań mających na celu zapewnienie 

czasowej opieki i wychowania dzieciom w przypadkach niemożności sprawowania opieki 

i wychowania przez rodziców, zadania z zakresu zapewnienia dzieciom opieki i wychowania 

w rodzinach zastępczych na terenie Miasta Ostrołęki realizuje Miejski Ośrodek Pomocy 

Rodzinie  w Ostrołęce natomiast instytucjonalną pieczę zastępczą sprawuje Placówka Pieczy 

Zastępczej Korczakówka i Placówka Pieczy Zastępczej Korczakówka 2. W przedstawionych 

informacjach zawarte są szczegółowe informacje. Komisja nie miała większych zastrzeżeń  
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w zasadzie żadnych zastrzeżeń i wnioskuje o przyjęcie informacji przez Radę Miasta 

Ostrołęki głosami 6 za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jakub Frydryk – poddał pod głosowanie przyjęcie 

informacji z realizacji zadań ujętych w „Programie wspierania rodziny i rozwoju pieczy 

zastępczej w mieście Ostrołęka na lata 2022 – 2024” za 2022 rok. 

Głosowanie 

Za – 15 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Informacja została przyjęta. 

 

23. Przyjęcie informacji Prezydenta Miasta Ostrołęki o sprawach bieżących za miesiąc 

czerwiec 2023 roku.  
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jakub Frydryk – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jakub Frydryk – poddał pod głosowanie przyjęcie 

informacji Prezydenta Miasta Ostrołęki o sprawach bieżących za miesiąc czerwiec 2023 roku. 

Głosowanie 

Za – 15 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Informacja została przyjęta. 

 

24. Przyjęcie informacji Prezydenta Miasta Ostrołęki o sprawach bieżących za miesiąc 

lipiec 2023 roku.  
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jakub Frydryk –  otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jakub Frydryk – poddał pod głosowanie przyjęcie 

informacji Prezydenta Miasta Ostrołęki o sprawach bieżących za miesiąc lipiec 2023 roku. 

Głosowanie 

Za – 15 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Informacja została przyjęta. 

 

25. Przyjęcie informacji Prezydenta Miasta Ostrołęki o sprawach bieżących za miesiąc 

sierpień 2023 roku.  
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jakub Frydryk –  otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jakub Frydryk – poddał pod głosowanie przyjęcie 

informacji Prezydenta Miasta Ostrołęki o sprawach bieżących za miesiąc sierpień 2023 roku. 

Głosowanie 

Za – 13 

Przeciw – 1 

Wstrzymało się – 0 

Informacja została przyjęta. 

 

25A. Rozpatrzenie pism i skarg, które wpłynęły do Rady Miasta.  
Sprawozdawca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Jacek Łuba: W punkcie 25A mamy 

rozpatrzenie pisma z dnia 21 kwietnia 2023 roku i z 12 lipca 2023 roku, Komisja Skarg, 
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Wniosków i Petycji  na posiedzeniu w dniu dzisiejszym to jest 28 września rozpatrzyła pismo 

dyrektora Liceum Ogólnokształcącego SIGIE z dnia 21 kwietnia 2023 roku i z 12 lipca 2023 

roku. Komisja, po zapoznaniu się z treścią tych pism oraz wyjaśnieniami Prezydenta 

przygotowała projekt odpowiedzi dla dyrektora i wnosi o jego przyjęcie, projekt w 

odpowiedzi został Państwu przekazany za takim stanowiskiem głosowało 4 osoby, 1 

wstrzymała się, nie było głosów przeciwnych. W punkcie 2 mamy rozpatrzenie skargi Pani 

B.J. z dnia 13 czerwca 2023 uzupełnienia Pani B.J. z dnia 17 czerwca 2023 roku do skarg 

skargi Pani B.J. z dnia 31 sierpnia 2023 roku uzupełnienia Pani B.J. z dnia 4 września do 

złożonych skarg uzupełnienia Pani B.J. z 16 września do złożonych skarg i uzupełnienia Pani 

B.J. z dnia 20 września do złożonych skarg. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji  na 

posiedzeniu w dniu dzisiejszym roku rozpatrzyła skargę pani B.J. z dnia 13 czerwca wraz z 

uzupełnieniem z dnia 17 czerwca skargę Pani B.J. z dnia 31 sierpnia wraz z uzupełnieniem z 

dnia 3 września, uzupełnieniem z dnia 16 września i uzupełnieniem z dnia 20 września do 

złożonych skarg mam nadzieję, że wszyscy nadążają. Z dokumentami tymi można było 

zapoznać się na Komisji i przed Komisją, po zapoznaniu się z treścią Komisja stwierdziła, iż 
kwestie poruszone były rozpatrywane przez Radę Miasta. Wówczas to Rada uznała skargi za 

bezzasadne i jej bezzasadność wykazała w odpowiedzi na skargę. W ponowiony skargach. 

Pani B. J. nie wskazuje nowych okoliczności, w związku, z czym komisja rekomenduje 

Radzie Miasta, aby stosownie do artykułu 239 § 1 kpa Rada Miasta podtrzymała swoje 

stanowisko wyrażone w poprzednich odpowiedziach na skargi z odpowiednią adnotacją w 

aktach sprawy bez zawiadamiania skarżącego. Za takim stanowiskiem głosowało 5 osób, nie 

było głosów przeciwnych i głosów wstrzymujących się. 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jakub Frydryk – poddał pod głosowanie przyjęcie 

projektu odpowiedzi zaproponowanej przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji, stanowiącej 

odpowiedź dla dyrektora Liceum Ogólnokształcącego SIGiE na pismo z dnia 21 kwietnia 

2023 roku i 12 lipca 2023 roku. 

Głosowanie 

Za – 6 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 6 

Projekt odpowiedzi został przyjęty. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jakub Frydryk – poddał pod głosowanie przyjęcie 

stanowiska zaproponowanego Komisję Skarg, Wniosków i Petycji, aby stosownie do artykułu 

239 § 1 kpa pozostawić skargę pani B.J. z dnia 13 czerwca 2023 roku bez rozpatrzenia  

z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy bez zawiadamiania skarżącego.  

Głosowanie 

Za – 15 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Stanowisko zostało przyjęte. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jakub Frydryk – poddał pod głosowanie przyjęcie 

stanowiska zaproponowanego przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji, aby stosownie  

do artykułu 239 § 1 kpa Rada Miasta podtrzymała swoje stanowisko wyrażone w poprzednich 

odpowiedziach na skargi skarżącej z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy bez 

zawiadamiania skarżącego. 

Głosowanie 

Za – 15 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 1 

Stanowisko zostało przyjęte. 
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26. Oświadczenia radnych.  
Oświadczeń radnych nie było. 

 

27. Komunikaty i sprawy organizacyjne Rady Miasta Ostrołęki. 
Komunikatów i Spraw organizacyjnych Rady Miasta Ostrołęki nie było. 

 

28. Zakończenie obrad LXXXVII sesji Rady Miasta Ostrołęki.  
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jakub Frydryk – zakończył LXXXVII obrady sesji 

Rady Miasta Ostrołęki. 

 

Sesja trwała od godz. 10.00 do godz. 14.00 

 

 

Protokołowali: 

Ewelina Piechocka 

Grzegorz Ciecierski 

                                                                                              Przewodniczący  

                                                                                         Rady Miasta Ostrołęki 

 

                                                                                            Wojciech Zarzycki 
 

 


